
Nadal, temps de gaudir 
amb els éssers estimats
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Aquest proper dilluns comença el judici per a la instal·lació 
d’antenes de telefonia al recinte de la Guàrdia Urbana

Comença 
el judici de 
les antenes
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El dilluns  9 de desembre hi haurà a la 
secció 5a de l’Audiència de Barcelona 
la primera sessió del judici conegut 
com “el cas de les antenes” que de-
mana a l’alcalde de Badalona, Xavier 
Garcia Albiol, dos anys i deu mesos 
de presó, inhabilitació per a càrrec pú-
blic durant deu anys i una multa d’uns 
9.000 euros per un presumpte delicte 
continuat de prevaricació ambiental i 
urbanística. 

“Això és Badalona”
El judici irromp en l’equador del mandat de 
la majoria absolutíssima d’Albiol, obtingu-
da després d’haver-se vist obligat a aban-
donar l’alcaldia després d’una moció de 
censura arrel del cas dels papers de Pan-
dora. Evidentment, si hi ha versions per a 
qualsevol nimietat quotidiana, n’hi ha ha-
gut respecte de com poden evolucionar els 
fets. La majoria opina que no hi ha gaire 
cas. Però el fet que va superar el judici oral 

La gestió “inabastable” del 
mandat 2011-1015 que pot 
passar factura a la carrera 
política d’Albiol
Comença el judici pel “cas de les antenes” 
que demana dos anys i deu mesos de 
presó i inhabilitació durant deu anys per un 
presumpte delicte continuat de prevaricació 
ambiental i urbanística

i que la majoria dels encausats s’hi van 
mantenir, fa alçar les celles als opinadors. 
Les màximes més repetides són que “d’un 
judici no se sap com se surt”. I, sobretot, 
que “això és Badalona”. En qualsevol cas 
hi ha nervis a la casa gran. S’apunta que la 
retirada sobtada de la pancarta de la plaça 
de la Vila amb la imatge d’Albiol respon a 
evitar directes de mitjans de comunicació 
des d’aquest enclavament quan es facin les 
cròniques. Cal recordar que el contracte 
publicitari acabava a finals de desembre i 
que es podia renovar. 

S’han mantingut sis encausats
No és l’únic, ni molt menys, lacusat. Li 
acompanyen sis persones més amb res-
ponsabilitats vinculades amb seguretat i 
urbanisme durant dues etapes: durant el 
mandat d’Albiol del 2011-2015 i durant el 
mandat posterior, amb Dolors Sabater com 
alcaldessa, del 2015-2018. D’entre els que 
s’han mantingut en la causa després del 
judici oral – en què van decaure algunes 
acusacions- es mantenen encausats per 
la primera part de l’afer -quan s’instal.len 
les antenes-  l’exgerent d’Engestur, Tomás 
Vizcaíno; l’exgerent d’Urbanisme, Xavier 
Salvà i l’exregidor de seguretat, Miguel 
Jurado-. També es va mantenir en la causa 
a dues persones que formen part del man-
dat posterior, del 2015 al 2018, tot i que 
abans que el procediment s’orientés cap a 
judici hi van decaure l’exalcaldessa Dolors 

Sabater i l’exgerent d’Engestur Crhistian 
Carneado. És el cas d’Oriol Lladó, tinent 
d’alcalde i regidor de Badalona Habitable, 
i Josep Duran, cap del servei jurídic i cap 
del servei jurídic i administratiu del 2015-
2018. Bàsicament, per la falta d’agilitat en 
la retirada de les antenes o en la seva for-
malització legal.
Un judici llarg amb més de 40 testimonis
Serà un judici llarg. Hi ha fixades seccions 
els dies 9, 10, 11, 12, 16, 17 i 18 de des-
embre i hi passaran més de 40 testimonis, 
molts dels quals tècnics de l’Ajuntament 
de Badalona. El paquet d’acusacions que 
se sostenen i que porten a judici a aques-
tes sis persones són suposats delictes 
continuats de prevaricació urbanística 
i ambiental i l’omissió del deure de per-
secució de delictes, per haver tolerat su-
posadament les instal·lacions sense cap 
llicència al llarg dels anys 2012 fins al 
2018 – exercici en què que es van des-
mantellar-, de dues antenes de telecomu-
nicacions – una de Vodafone, situada el 
juliol de 2012 i una segona de Telefónica, 
que es va col·locar entre el setembre i l’oc-
tubre del 2012-, infraestructures que no es 
van legalitzar mai durant els sis anys que 
es van mantenir en peu ni van reportar cap 
ingrés a la hisenda municipal.

Una gestió àgil des d’Engestur
El resum dels fets que sustenten l’acusació 
de la fiscalia exposen, a grans trets,  que 

Mercat Torner, conegut com a Plaça Nova Mercat Torner, conegut com a Plaça Nova

Se li demanen dos anys i deu mesos de 
presó i també inhabilitació especial per a 
l’exercici del dret de sufragi passiu du-
rant el temps de la condemna. És a dir, 
de poder desenvolupar funcions electes 
ni formar part de cap candidatura durant 
aquest període. També una de 20 mesos 
a raó d’una quota diària de 15€ amb res-
ponsabilitat personal subsidiària. És a 
dir, que si no pagués la quantitat de 9.000 
euros no podria exercir cap càrrec ni fei-
na en cap administració local. També se 
li demana una indemnització conjunta i 
solidària de 17.448 euros a l’Ajuntament 
pel que va deixar d’ingressar de Vodafone 
i Movistar, a les què, però, els demana 
que facin aquesta aportació.

Era conseller delegat i també gerent 
de la societat Ens de Gestió Urba-
nística (Engestur) societat municipal 
que tenia delegada les competències 
vinculades amb telefonia mòbil. Se li 
demanen també dos anys i deu mesos 
de presó i inhabilitació especial per 
a l’exercici del dret de sufragi pas-
siu durant el temps de la condemna. 
També una multa de 20 mesos a raó 
d’una quota diària de 15€ amb respon-
sabilitat personal subsidiària, que té 
les mateixes conseqüències que les 
exposades en el cas de Xavier Garcia 
Albiol.

Xavier Garcia Albiol
Alcalde, President d’Engestur i  amb 
competències en urbanisme durant el 
moment dels fets (2011-2015)

Tomás Vizcaíno
Gerent i Conseller Delegat d’Enges-
tur en el moment dels fets (2011-
2015)

La ubicació de les antenes de la controvèrsia 
es van instal·lar en uns mòduls tipus con-
tenidors en els terrenys municipals dins del 
recinte de la Comissaria Central de la Guàr-
dia Urbana al Turó d’en Caritg. No només es 
van posar sense cap mena de llicència ni 
amb cap documentació vinculant, sinó que 
aquesta possibilitat era incompatible amb els 
usos atorgats a l’espai pel PGM. Té qualifi-
cació 7b, com a equipament de nova creació 

amb ús cultural. De manera que fiscalia 
insisteix que no es va demanar ni llicència 
ambiental ni els informe preceptiu reque-
rits perquè no s’haurien pogut tramitar. 
Els espais són d’ús privatiu i qualsevol 
explotació comercial, que només podia 
ser cultural, ha de superar una licitació. 
Però el juliol de 2012 s’hi va posar l’an-
tena Vodafone i després la de Teléfonica, 
entre setembre i octubre de 2012.

L’ESPAI DE LES ANTENES ESTÀ QUALIFICAT 
D’EQUIPAMENT I NOMÉS HAGUÉS ACCEPTAT USOS 
CULTURALS, PRÈVIA LICITACIÓ



3REPORTATGEDel 05/12 al 19/12/2024 Eva M. Gómez - redaccio@diaridebadalona.com

Mercat Torner, conegut com a Plaça Nova

Era gerent de l’Àrea d’Urbanisme du-
rant el mandat en què es van posar les 
antenes i sobre les seves responsabi-
litats hi havia l’atorgament de llicèn-
cies. Se li demanen també dos anys 
i deu mesos de presó i inhabilitació 
especial per a l’exercici del dret de su-
fragi passiu durant el temps de la con-
demna. També una multa de 20 mesos 
a raó d’una quota diària de 15€ amb 
responsabilitat personal subsidiària, 
que té les mateixes conseqüències 
que les exposades en el cas de Xavier 
Garcia Albiol

Va ser nomenat primer tinent d’alcalde i 
regidor de Badalona Habitable, que in-
clou les competències d’Urbanisme, en el 
govern de Dolors Sabater que va succeir 
el d’Albiol, moment en què es col·loquen 
les antenes. Se li demana un any i sis 
mesos de presó  i inhabilitació especial 
per a l’exercici del sufragi passiu durant el 
temps de la condemna, també 18 mesos 
de multa a raó d’una quota diària de 15€  
amb responsabilitat personal subsidiària, 
que vol dir que en cas de no pagar tindria 
les mateixes conseqüències que les deta-
llades en la fitxa de Xavier Garcia Albiol.

A Duran també se li demana presó, 
concretament un any i sis mesos de 
presó, i la corresponent inhabilitació 
especial per al sufragi passiu durant el 
tems de la condemna, com la corres-
ponent multa durant 18 mesos a 15 
euros per cada jornada. Amb la con-
seqüent responsabilitat personal sub-
sidiària, que vol dir que en cas de no 
pagar tindria les mateixes conseqüèn-
cies que les detallades en la fitxa de 
Xavier Garcia Albiol.

És a l’únic dels acusats per als que 
no es demana pena de presó. Se li 
demana inhabilitació especial per a 
ocupació o càrrec públic electe re-
presentatiu en l’administracio local, 
automica, estatal o europea per un any 
durant un any per omissió del deure. 
Actualment Jurado és el president del 
grup municipal del PP a Santa Colo-
ma.  En aquell moment ell era regidor 
de Seguretat, responsable polític de 
les dependències on hi es va desen-
volupar el cas.

Xavier Salvà 
Gerent d’urbanisme  en el moment 
Dels Fets (2011-2015)

Oriol Lladó Esteller 
Primer Tinent d’Alcalde i Regidor de 
Badalona Habitable (2015-2018)

Josep Duran 
Cap del Servei Jurídic i Administratiu 
de l’Ajuntament de Badalona durant el 
mandat de Dolors Sabater (2015-2019)

Miguel Jurado  
Regidor de Seguretat Ciutadana i parti-
cipació durant els fets (2011-2015)
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Una sentència desfaborable per a Miguel Jurado també obriria una crisi política a Santa Coloma.

els operadors de telefonia mòbil, primer 
Vodafone i després Telefónica, van contac-
tar amb l’Ajuntament i van ser derivats a 
Engestur per instal·lar les antenes de tele-
comunicacions per donar cobertura a una 
zona de la ciutat què quedava al descobert. 
Els tràmits van avançar de manera molt 
àgil sense presumptament cap emissió de 
llicència ni de contractes ni de cap relació 
comercial per cobrar per aquests serveis. 
Però, tampoc no es podia haver fet perquè 
l’espai dins del recinte del Turó del Caritg 
on s’hi van posar, en recinte de la Comis-
saria de la Guàrdia Urbana, és espai per a 
equipaments d’us cultural. I com a espai 
privatiu només es podia explotar a través 
d’un concurs públic (licitació). 

Coneixedors de les irregularitats
Les persones encausades coneixien 
presumiblement que estaven incomplint 
tots aquests procediments donades les 
seves responsabilitats. L’alcalde, Xavier 
Garcia Albiol, en tant que també pre-
sident de l’empresa Engestur i màxim 

responsable d’Urbanisme, donat que en 
aquell mandat no havia delegat les com-
petències d’aquest àmbit.  En el cas de 
Tomàs Vizcaíno, gerent d’Engestur en el 
moment dels fets, se’l situa com la per-
sona que va fer totes les gestions amb els 
responsables de les empreses de teleco-
municacions, coneixedor, o com a mínim, 
persona que havia de conèixer que no 
s’estava procedit correctament. Similars 
són els fets vinculats amb Xavier Salvà, 
ja que tot i que Engestur assumia part de 
les competències en telecomunicacions, 
corresponia a l’Ajuntament l’expedició i 
el control de les llicències. I, presump-
tament, no ho va fer com a gerent de 
d’Urbanisme. Encausat per aquesta part 
inicial dels fets també s’ha de situar a 
Miguel Jurado, que en aquell moment 
era regidor de Seguretat i de Participació. 
Les instal·lacions on va succeir tot entra-
ven dins del seu àmbit de gestió.

Albiol llença pilotes fora
L’any 2023 es van fer els actes de lectura 

de descàrrecs per part de les defenses, i 
van decaure del cas algunes de les per-
sones inicialment investigades, com hem 
comentat.   Albiol va ressaltar en aquell 
moment que la tramitació de llicències per 
instal·lar antenes era una qüestió “inabas-
table” per a ell tenint en compte el gruix 
de responsabilitats que assumia com a 
alcalde, i va afirmar, llençant pilotes fora,  
que aquests temes depenien d’Urbanisme i 
de l’empresa pública Engestur. Va assegu-
rar que mai va autoritzar cap treballador a 
instal·lar les antenes. Però es va mantenir 
la seva acusació i la de les altres cinc per-
sones. 

Arran d’una denúncia del sindicat 
SFP
Els fets que formen el cos de la causa es 
remunten a l’any 2012. I es van  destapar a 
partir de la  denúncia feta des del sindicat 
policial SFP (Sindicat de Funcionaris de 
Policia) – que va publicar aquest diari-  
que van demandar les suposades irregu-
laritats per allotjar en les instal·lacions de 

la Policia Local antenes de dues empreses 
de telefonia, de les empreses Telefònica i 
Vodafone, sense la intermediació de cap 
contracte ni  l’obtenció de cap llicència. 
Especialment també van comunicar la seva 
preocupació per les afectacions de la salut. 
De manera que a més d’exposar la no re-
lació contractual i per tant el no ingrés de 
diners corresponents per la prestació del 
servei, el SFP  va denunciar la suposada 
alta radicació que emetia, molt per sobre, 
van indicar, que l’emesa per instal·lacions 
similars. L’episodi va anar decaient. Des 
del 2016 ja no es va deixar accedir els tèc-
nics en el recinte de la Policia Local per 
a realitzar el  manteniment de les antenes 
per no trobar cap documentació vinculant 
com a propietaris de les mateixes, per tant 
eren instal·lacions il·legals.  No va ser fins 
el 2018 que es van desmuntar, quan Àlex 
Pastor era alcalde. També es demana que 
les dues companyies telefòniques paguin 
per les taxes no pagades i per l’electricitat 
consumida, que corria a càrrec de l’erari 
públic.





ACTUALITAT6

La Favb reclama la convocatòria del consell de 
seguretat davant Del Amo, que dies després ha 
assumit les competències de Seguretat

Premis FAVB

La vetllada va tenir un solidari i emocionant record per a València
Rubén Garcia, nou president de la FAVB, 
va reiterar dissabte a Rosa del Amo, lla-
vors quarta tinenta d’alcaldia que va anar 
representant l’alcalde Albiol en el sopar 
de reconeixement dels premis que atorga 
la Federació, la urgència per què es con-
voqui el consell de seguretat. Dies després 
de l’acte, amb la reorganització del govern, 
les competències de Seguretat han passat 
a Del Amo, que de ben segur va prendre 
bona nota de les demandes, tot i que no 
va prendre cap compromís al respecte en 
el seu discurs quan va tancar l’acte.  En 
general, Garcia, que s’estrenava com a pre-
sident en l’acte de reconeixements veïnals, 
va reclamar una aposta més decidida de 
l’executiu del PP per la participació, també 
davant del regidor delegat, Juan Portillo. 
En aquest sentit,  va exigir presència de la 
Federació en la confecció dels pressupos-
tos municipals “som els que més sabem el 
què es necessita”, va insistir.  Recordar que 

les ordenances es van portar a aprovació al 
ple sense audiència pública prèvia i que la 
del pressupost es va fer la jornada prèvia 
a la celebració del ple extraordinari, sessió 
en la qual representants del moviment veï-
nal hi van anar a escolar, i a reclamar que 
se’ls tingués en compte, però sense cap 
capacitat d’intercedir. Garcia va estar acom-
panyat per representants del moviment es-
tatal i català. A la taula presidencial hi havia 
Julio Molina, Maria José Villalaín i Jordi 
Giró, president i vicesecretària de la CAVE 
i president de la Confavc, respectivament. 
També va tenir un protagonisme rellevant 
el moviment veïnal de València. Juan Anto-
nio  Caballero, president de la confederació 
d’associació de veïns de València,  va re-
bre un reconeixement solidari i afectiu per 
part de Badalona, suport mostrat des del 
minut zero de la tragèdia amb recollida de 
material i amb enviament d’equips de vo-
luntaris, amb Protecció Civil al capdavant, 

que es va reconèixer en la figura de Sigfri-
do Ramos. Altres reconeguts van ser per a 
l’AVV de Juan Valera i de Sant Crist, el cap 
de la comissaria de Mossos de Badalona i 

Sant Adrià, la Llar de Persones  Sordes de 
Badalona, la Comissió de Cultura de Llefià, 
Ecologistes en Acció i el periodista Miquel 
López.

COMENÇA LA RENATURALITZACIÓ DE LA RAMBLA DE FRANÇA, 
UN PROJECTE ENCARREGAT EL 2020 I  FINANÇAT DES DE L’ÀREA 
METROPOLITANA DE BARCELONA 

Estan en marxa les obres de transformació 
de la Rambla de França, un eix cívic que 
connecta de sud a nord la ciutat, des del 
carrer del Perú i el de la Gran Bretanya fins 
a la plaça dels Voluntaris Olímpics. L’actua-
ció, amb un cost d’1.437.281,03 € té com 
a reptes la renaturalització, l’impuls de la 
biodiversitat i la gestió activa de l’aigua en 
aquest espai públic. L’àmbit d’intervenció 
comprèn 11.329 m2 i la durada de les obres 
s’allargarà aproximadament 8 mesos. És a 
dir, que hi haurà obres fins a l’estiu del 2025.  
Aquesta transformació es va encarregar l’any 
2020 quan governava Albiol. En una visita a 

les obres, l’alcalde va explicar que es tracta 
d’un projecte “que canvia tot l’entorn, que 
suposa guanyar espais verds, amb nova 
vegetació, amb una àrea de jocs infantils, 
aparells perquè la gent gran practiqui esport 
i amb importants millores als carrers del 
voltant. Per això, el plantejament del projecte 
preveu sistemes de recollida d’aigua de plu-
ja.” En la jornada també hi era el gerent de 
l`AMB, Ramon Torra, qui va destacar també 
el nou concepte d’accessibilitat és un dels 
altres eixos importants “amb un disseny que 
pretén ser un espai per a tothom en un carrer 
que té força pendent”.

Eva M. Gómez - redaccio@diaridebadalona.com

El dilluns 13 de març ha començat el 
desmuntatge de l’antic mòdul de la Guàr-
dia Urbana de Badalona situat a la plaça 
Cameron de la Isla, al barri de Sant Roc. 
Des de feia temps, el mòdul presentava 
un estat molt deplorable, despric mòdul 
de la Guàrdia Urbana de Badalona situat 
a la plaça Cameron de la Isla, al barri de 
Sant Roc. Des de feia temps, el mòdul 

Antic mòdul de la Guàrdia Urbana

presentava un estat molt deplorable, 
després de diversos incendis i actes 
vandàlics. El mòdul de la Guàrdia Ur-
bana feia anys qés de diversos incendis 
i actes vandàlics. El mòdul de la Guàr-
dia Urbana feia anys que estava sense 
funcionament, en concret des de 2015 
amb l’arribada de Dolors Sabater com a 
alcaldessa.
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Rambla de França  





l’esòfag, que també els pot causar dolor toràcic. Actual-
ment, aquests casos són valorats per comitès multidisci-
plinaris de professionals de la cirurgia, de la radiologia i 
de la gastroenterologia, que decideixen l’abordatge òptim 
pel pacient. Aquesta acreditació per part del Ministeri és 
el primer fruit des que el Pla Estratègic 2023-2026 de 
l’Hospital inclogués, com un dels seus objectius, impul-
sar i incrementar el nombre de reconeixements com a 
centre CSUR per part d’autoritats oficials.

El Ministeri de Sanitat ha reconegut l’Hospital Germans 
Trias com un dels Centres, Serveis i Unitats de Referèn-
cia (CSUR) del Sistema Nacional de Salut per a tractar, 
per via endoscòpica, una malaltia poc freqüent o mino-
ritària que dificulta que aliments i líquids passin fins a 
l’estómac, a causa d’un trastorn de l’esòfag. Es tracta, 
concretament, de l’acalàsia de tipus 3, un trastorn que 
cada any afecta a 1 persona per cada 100.000 habitants, 
que pateixen moviments en forma d’espasmes al llarg de 

L’Hospital Germans Trias obté un 
nou reconeixement, ara per un 
tractament a pacients que 
no poden empassar La nova campanya de Salut per 

reduir l’ús inadequat dels me-
dicaments se centra ara en els 
antiespasmòdics urinaris, co-
neguts com a medicaments per 
a la incontinència urinària. Son 
fàrmacs d’eficàcia limitada (re-
dueix només una micció al dia) 
i en canvi, poden produir efec-
tes adversos importants en les 
persones que prenen més de 10 
medicaments, que són el pú-
blic d’aquestes campanyes. Per 
això, el tractament de la incon-
tinència urinària en aquestes 
persones s’ha de corregir amb 
certs hàbits d’higiene i cura 
personal, i un estil de vida sa-
ludable. Concretament, intentar 
orinar cada tres hores, menjar 
aliments rics en fibra, beure 

Salut alerta ara sobre 
l’ús inadequat dels 
medicaments per a la 
incontinència urinària

1,5 litres d’aigua, disminuir el 
consum de begudes com el 
cafè o la tònica, evitar l’alcohol 
i no fumar; mantenir-se actiu i 
reduir sobrepès. El tractament 
farmacològic és una segona op-
ció quan no s’aconsegueix una 
millora amb les mesures citades 
i hi ha afectació de la qualitat de 
vida.

ACTUALITAT8

L’Hospital QuirónSalud inaugurarà 
dues noves plantes el mes vinent, tot 
ampliant la capacitat en 36 llits nous
Ho anuncia en el primer aniversari de funcionament del centre

Hospital Quirónsalud Badalona celebra el 
seu primer any de funcionament a Badalona 
amb la vista posada en projectes de futur a 
curt termini, donat que ja prepara l’ampliació 
de la 4a i 5a planta, que permetrà augmentar 
la capacitat en 36 llits disponibles i millorar 
encara més l’atenció hospitalària. A més, 
preveuen la incorporació de noves unitats 
especialitzades. Asseguren que ja són re-

ferència en el seu segment en el territori del 
Barcelonès Nord i el Maresme, gràcies a la 
combinació d’alta tecnologia i una atenció 
sanitària personalitzada. La direcció està 
força satisfeta perquè només en un any el 
centre ha experimentat un creixement nota-
ble en la seva activitat assistencial, reforçant 
el seu compromís amb la innovació i en la 
millora de l’experiència del pacient. Durant 

aquest període, han consolidat especialitats 
estratègiques com Pediatria, Traumatologia i 
Cirurgia Ortopèdica,  Medicina Interna i Ur-
gències. Els resultats assistencials han estat 
significatius, amb 130.000 actes mèdics re-
gistrats. El seu director mèdic, Josep Lluís 
Vega, assegura que el creixement respon a 
“l’esforç i la dedicació de l’equip, així com el 
compromís de l’hospital per oferir una aten-
ció sanitària d’excel·lència”. Un dels pilars 
d’aquest primer any, mantenen,  ha estat la 
implementació d’eines de digitalització que 
han transformat els processos mèdics i 
administratius. De manera que els pacients 
poden accedir al seu historial clínic, con-
sultar resultats diagnòstics i gestionar cites 
de manera online, facilitant la relació amb 
els professionals sanitaris. Aquest primer 
any és només l’inici d’un projecte ambiciós 
que no s’aturarà amb l’amplicació. Seguirem 
treballant per consolidar el Hospital Quirón-
salud Badalona com un referent d’innovació, 
qualitat assistencial i proximitat amb els pa-
cients”, conclou el Dr. Vega.

Un estudi del col·lectiu de mecànics 
ha classificat les vies interurbanes 
amb més accidents de la província de 
Barcelona, segons les seves interven-
cions. En aquest singular pòdium, se 
situa en primer lloc l’AP-7 amb 418 
accidents durant el 2023, la B-20 (amb 
373) i, en tercer lloc, la C-32 amb 328.  
Segons aquesta anàlisi, fins a la des-
ena posició se situen:  l’A-2 (302); la 
B-10 (290); la C-58 (254); la  C-31 
(252);  la C-17 (139); la C-55 (135) i 
l’N-2 (131). La majoria dels accidents 
es produeix en un context de trànsit 
fluïd (71%), amb un asfaltat en bon 
estat (90%), sense prou llum natural 
(72%), amb un bon clima (88%) i amb 
bona visibilitat (90%), dades que de-
mostren que l’atenció al volant és una 
de les principals raons pels accidents 
i que és un factor primordial.

La C-32, d’entre 
les deu vies amb 
més accidents 
de trànsit de 
la província de 
Barcelona durant 
el 2023
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“Aturar un desnonament 
també és una eina per 
poder fer propaganda i 

agitació a la ciutat” 

Entrevistem a Gisela Bermúdez Moreno, 
portaveu del Sindicat d’Habitatge a Badalona

El passat 23 de novembre una ma-
nifestació amb més de 125.000 per-
sones va recórrer Barcelona. D’entre 
els convocants hi havia el Sindicat 
d’Habitatge Socialista de Catalunya, 
del qual el Sindicat d’Habitatge de 
Badalona hi forma part com a sec-
ció local.  La Gisela Bermúdez n’és la 
seva portaveu. Diu que el futur davant 
de la situació actual, que s’agreuja 
dia rere dia i que ben aviat serà in-
sostenible, és l’obtenció d’habitatge 
lliure i gratuït per a tothom, com un 
dret essencial igual que la sanitat i 
l’educació. Assegura que els 3 des-
nonaments diaris a la ciutat els exe-
cuten els grans tenidors i els bancs, 
inclosa la SAREB.

Des de quan sou presents a Badalona 
El Sindicat d’Habitatge de Badalona neix 
el setembre del 2023 com a resposta a la 
situació dramàtica en matèria d’habitatge 
que viu una ciutat com Badalona. Amb uns 
dels barris més empobrits de tota Catalun-
ya, amb una mitjana de 3 desnonaments al 
dia, amb uns 9.000 pisos buits i lloguers 
absolutament inassumibles.

Quina és la vostra finalitat? 
Tenim  un projecte polític que va més enllà 
d’aturar desnonaments i aconseguir vic-
tòries a curt termini. No volem ser un “grup 
d’autoajuda”, sinó una eina útil i eficaç per 

aconseguir millores en les nostres condi-
cions de vida arai, però també una eina que 
permeti avançar en la construcció d’una 
societat molt més justa, amb un horitzó que 
superi aquest sistema capitalista i amb la 
vista llarga: lluitar per un habitatge per a 
tothom, gratuït i de qualitat.

En el dia a dia, quines són les princi-
pals accions? 
Fem assessories tots els dimecres a les 18h 
a l’AVV Sant Antoni de Llefià. Això vol dir 
que setmanalment atenem una mitjana de 5 
casos nous de finalització del contracte del 
lloguer, desnonaments de famílies que es 
veuen obligades a ocupar perquè no tenen 
cap alternativa residencial o problemàtiques 
relacionades amb els subministraments.

Defenseu l’ocupació? 
Defensem que és just deixar de pagar el 
lloguer per doblegar als que ens estan es-
prement i acumulen riquesa a costa de la 
nostra angoixa. És important saber que la 
majoria dels desnonaments són de bancs i 
grans tenidors, no de privats. 

Se us coneix més per la vostra 
presència al carrer 
Primer obrim vies de negociació amb pro-
pietats -siguin petits o grans- per poder 
aconseguir victòries com renovar un con-
tracte de lloguer, tenir subministraments a 
casa i aconseguir lloguers socials. Si no 

“A la ciutat hi ha 
3 desnonaments 
diaris, 9.000 
habitatges buits 
i lloguers amb 
mínims de 800 
euros”

s’aconsegueix, ens orientem a aturar des-
nonaments, a jutjats i a porta. Aturar un 
desnonament també és una eina per poder 
fer propaganda i agitació a la ciutat. Fer 
entendre que hi ha dos bàndols: el d’una 
classe treballadora disposada a lluitar per 
les seves cases, en contraposició d’una 
classe capitalista disposada a desplegar 
tots els seus dispositius per treure’ls dels 
seus habitatges i acumular riquesa.

De qui són els habitatges que es des-
nonen a  la ciutat? 
La majoria de fons voltor i bancs. Entre ells, 
DIVARIAN -qui actualment acumula xifres 
milionàries en multes per no oferir lloguers 
socials obligatoris-, BBVA i SAREB, una 
societat creada precisament després de 
l’esclat de la crisi del 2008 per rescatar 

aquells bancs que van entrar en fallida. És 
vergonyós veure com l’Estat es mobilitza 
amb urgència per poder rescatar bancs i 
empreses amb diners públics, que després 
seran els que ens facin fora de les nostres 
cases per poder continuar acumulant rique-
sa a costa del nostre patiment.  Els desno-
naments es concentren, principalment, en 
les zones més empobrides de la ciutat, com 
són Llefià, la Salut i la Pau.

Després de la manifestació què? 
Tota la ràbia i indignació que vam expres-
sar no es pot quedar en el no-res. Hem 
d’aconseguir que tot el malestar serveixi 
per construir una alternativa política on 
l’habitatge sigui administrat per la mateixa 
classe treballadora en funció de les seves 
necessitats i no per fer negoci. Tota la resta 
serà perdre el temps i forces, perquè aca-
barà sent canalitzat per partits que fa anys 
que governen i ens han portat fins aquí.

Cap de les mesures proposades la va-
loreu com a eficaç? 
Són pedaços. Com l’ajuda al lloguer, el 
topall dels lloguers o una nova Llei. Cons-
titueixen millores estètiques que mantenen 
intacte l’arrel del problema, un dic de con-
tenció davant el malestar social d’una gran 
majoria de la població.
 
El pas següent era la vaga de lloguers: 
una proposta difícil.   
És totalment comprensible la por per  fer-lo 
i què les facin fora del seu habitatge, preci-
sament perquè ara mateix l’habitatge és una 
mercaderia. La vaga de lloguers no vindrà 
d’un dia per l’altre, i és per això que cal que 
fem proves localitzades i demostrar la seva 
utilitat. Les vagues sempre s’han construït 
històricament com una suma de conflictes 
localitzats que van sumant-se com una 
bola de neu, no com un decret des de dalt.

Sona estrany i alhora genial això de 
l’habitatge gratuït 
Habitatge gratuït pot sonar estrany, però 
tenim sobradament capacitats per a ga-
rantir un habitatge per a tothom. Hi ha més 
pisos buits que persones sense llar, però 
no deixem de llegir als titulars dels diaris 
que “Salvador Illa vol construir 50.000 ha-
bitatges públics a Catalunya fins al 2030” 
a través de la col·laboració públicprivada. 
Com veiem, una manera més de desviar 
diners públics cap a les butxaques de les 
empreses constructores. 

Realment és un problema d’oferta 
quan hi ha pisos buits, de sobres, per 
poder garantir el dret a l’habitatge?
Continua sonant ingenu. Però no podem 
ser ingenus, l’habitatge juga un paper mas-
sa clau en l’acumulació del guany capitalis-
ta, i és per això que la consigna d’habitatge 
gratuït per a tothom passi a ser una realitat, 
requereix la superació del sistema capita-
lista. Necessitem una societat radicalment 
nova, que s’administri de manera racional 
i democràtica.
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L’alcalde anuncia que farà arribar una carta al President Illa per convidar-lo a venir a 
Badalona i parlar, entre altres temes, de les dues escoles i del CAP del Gorg

L’Ajuntament de Badalona ha tret a 
licitació les obres per deixar lliure de 
material contaminat el solar on cons-
truirà l’escola Badalona Port, ubicat 
al carrer Eduard Maristany, 248. Era 
el pas previ per poder avançar cap 
a la construcció del nou centre, do-
nat que a la Generalitat se li han de 
cedir els espais lliures de càrregues, 
i la contaminació n’és una d’impor-
tant.  El projecte té un pressupost 
base de licitació de 731.004,62 € 
i preveu que, un cop s’hagi adju-
dicat, l’empresa contractada tingui 
un termini d’execució de 4 mesos i 
mig per fer els treballs. Això vol dir 
que cap a l’estiu del 2025 l’Ajunta-
ment tindrà “lliure de càrregues” 
el solar per poder recepcionar-lo 

Per fi es licita el concurs per descontaminar el sòl 
del solar de la nova escola Badalona Port

a la Generalitat perquè inicies les 
obres. No en va, com succeeix amb 
la nova construcció del Ventós Mir, 
les condicions en els procediments 
amb aquestes dues escoles són di-
ferents donats que la proposta amb 
aquestes noves construccions és 
que l’Ajuntament avançarà el cost de 
les dues construccions.

Projecte escolar sòlid en barra-
cons
L’Escola Badalona Port ja va néixer 
en n barracons, amb un projecte 
educatiu molt sòlid que espera amb 
candeletes un nou espai. Són infants 
que no coneixen un poliesportiu, ni 
biblioteca, ni laboratori de centre. 
Que els ha estat negat un període 

clau amb tots els drets per inefi-
càcies de les administracions que, 
precisament, han de vetllar per una 
escolarització de qualitat. L’alcalde 
de Badalona, Xavier Garcia Albiol, 
ha recordat que en el seu anterior 
període de govern, del 2020 al 2021, 
es van impulsar els convenis amb la 
Generalitat per tirar endavant la cons-
trucció d’aquests dos centres educa-
tius, de manera que l’Ajuntament 
avançarà els diners per a les obres i 
licitarà i construirà les dues escoles.

Convidar el President Illa a visi-
tar la ciutat
Donat el temps que han passat des 
que es van fer els convenis -s’han 
d’actualitzar, sobretot els pressu-
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Amb motiu del 3 de desembre,
reivindiquem un món més fàcil d’entendre.

Això és l’accessibilitat cognitiva: 
fer entorns i informació comprensibles 
per a que totes les persones puguin participar,
opinar i prendre decisions en la seva vida diària 

Eines com la lectura fàcil, 
els pictogrames, 
la senyalització clara
i el disseny universal són clau.

Fem el món més fàcil d’entendre

NOTÍCIA DE LECTURA FÀCIL FACILITADA PER BDN CAPAÇ

També els sistemes augmentatius de comunicació
ajuden a les persones amb dificultats de comprensió.

Cal accions concretes per garantir aquest dret fonamental.
Recursos i plans específics.

L’accessibilitat cognitiva
facilita la participació plena a la comunitat
en igualtat d’oportunitats.
Totes les persones tenen dret a 
accedir a la informació d’una manera entenedora.

L’accessibilitat cognitiva és una eina essencial 
per impulsar una societat inclusiva i sense barreres.

postos-, i amb aquests treballs del 
Badalona Port en marxa i amb el 
concurs per les excavacions del nou 
espai del Ventós Mir propers, Albiol 
ha anunciat que enviarà una carta al 
president de la Generalitat, Salvador 
Illa, per convidar-lo a visitar la ciu-
tat. Per abordar, entre d’altre temes, 
l’actualització dels convenis per a 
aquestes noves escoles i la conti-
nuació de la construcció del CAP 
del Gorg.

Què és el que han de fer en el 
solar?
El contracte licitat té per objecte el 
sanejament del sòl i subsol mit-
jançant l’excavació de terres i la seva 
gestió com a residu d’acord amb la 

normativa vigent. Cal recordar que 
tot el projecte del nou barri del Gorg, 
la Mora i bona part de la façana del 
Front Marítim, s’aixeca en zona de-
dicada inicialment a la indústria, pe-
sant, química, en la que no hi havia 
cap normativa ambiental i tot s’abo-
cava al sòl. Processos com la lixivia-
ció – escampament dels productes a 
través de la filtració de l’aigua de plu-
ja- han multiplicat exponencialment 
el focus de contaminació. L’actuació 
contempla les tasques prèvies de sa-
nejament i desbrossada del terreny, 
l’enderroc d’elements de paviments i 
formigó existents, l’excavació i ges-
tió de terres i residus, la direcció am-
biental de supervisió dels treballs a 
fer i l’adequació del perímetre del so-
lar per deixar la parcel·la protegida.
 
Com serà la nova escola Port 
Pel que fa a l’escola, tindrà dues lí-
nies per donar resposta a la deman-
da d’escolarització en un barri nou. 
Serà un equipament escolar modu-
lar amb un edifici de planta baixa 
amb zones porticades i dues plantes 
pis, amb una àrea de 2.300 m² per 
planta; una pista poliesportiva de 
1.408 m², amb una llosa de formigó 
de 15 cm de gruix sobre una capa 
de grava de 30 cm; i  patis de sau-
ló amb una superfície de 3.556 m². 
Ningú no s’atreveix a avançar cap 
calendari al respecte, donat que les 
dates s’han hagut d’actualitzar mol-
tes vegades.
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Viver i a la Casa de la Vila, alguns serveis en el Banc 
Central i en horari d’atenció en els serveis socials de 
la Salut, Sant Roc i Llefià.  A desembre, resulta evi-
dent que “la nota no s’ajustava a la realitat” i  que a 
parer del PSC mantenir una desena d’agents en aquest 
servei suposa “una mala gestió dels recursos”. Espe-
cialment, indiquen, amb la darrera onada d’incendis 
provocats que ha cremat 13 vehicles en només quatre 
dies i les darreres dolentes estadístiques de seguretat 
del govern local, segons dades del Ministeri d’Interior

Els socialistes estan centrant darrerament la seva opo-
sició en temes de seguretat, tot recordant al govern 
d’Albiol l’incompliment de compromisos anunciats, 
com per exemple el de treure els agents de la Guàrdia 
Urbana de les oficines municipals i contractar vigi-
lància privada. De manera textual, reprodueixen una 
nota de premsa enviada el 27 de maig que diu que 
“l’Ajuntament estava finalitzant la licitació d’un con-
tracte d’un any prorrogable a un any mes” que havia 
d’entrar en vigor a l’estiu amb vigilància 24 hores al 

El PSC exigeix a Albiol treure els agents de 
la Guàrdia Urbana de les oficines municipals 
per reforçar la seguretat al carrer  

“Diàleg juvenil: Som el futur” 
és un projecte impulsat a Llefià 
i la Salut per recollir les pre-
ocupacions dels joves i pro-
posar-ne solucions conjuntes 
que es puguin implementar 
des de l’administració local, 
per això el resultat final es 
presentarà a l’alcalde, Xavier 
Garcia Albiol. La iniciativa es 

Un programa de Joventut 
convida els joves de la 
Salut i Llefià a dir la seva 
i a presentar el resultat a 
l’alcalde

fa amb els centres educatius 
IES Enric Borràs, Júlia Min-
guell i IE Rafael Albert,  així 
com el suport del Barres i Ones 
i IE Turó d’en Caritg, que hi 
participen parcialment. Ja s’ha 
començat la primera fase amb 
les reunions entre els delegats 
i delegades de cada classe per 
plantejar el full de ruta. 

Actuacions al Parc

Eva M. Gómez - redaccio@diaridebadalona.com Núm. 796



Des de finals de novembre, les persones 
usuàries de l’aparcament situat en el Pas-
seig Marítim, just a l’altra banda de la via 
davant de l’antiga – i ja gairebé desapare-
guda- fàbrica de balances Mobba, comu-

Comerciants i restauradors denuncien la falta 
de transparència i comunicació en el tancament 
d’un dels aparcaments del Passeig Marítim

nicaven als comerços i negocis del voltant 
que s’estaven trobant senyals de prohibició 
d’estacionar en l’espai amb informacions no 
gens clares. Per exemple, en una mateixa 
jornada convivien senyals que indicaven 

que no s’hi podia accedir per obres i alhora 
perquè també per què es faria una filmació 
publicitària. Però ni rastre de la mateixa. 
Consultats alguns dels establiments i tam-
bé la Federació de Comerciants del Centre 
comparteixen el seu malestar per la falta de 
comunicació clara i al voltant d’una taula 
de l’Ajuntament per informar-los del que 
està passant amb l’aparcament. Mantenen, 
amb molt de malestar, que és la norma i 
que quan s’adrecen a la regidora de l’àm-
bit territorial i també de Mercats i Comerç, 
Rosa Bertran, mai no en treuen l’entrellat. 
Els negocis de l’entorn mantenen que amb 
decisions com aquestes sense alternativa 
“ens estan matant lentament”. És el parer 
també del gimnàs que hi opera. Les perso-
nes usuàries troben en l’aparcament pròxim 
un incentiu, que si desapareix, desembo-
carà en buscar un alternativa amb places 
d’aparcament -que habitualment no s’hi 
troben en el centre de les ciutats.  També 

15ACTUALITAT

Reforç del servei del Tram durant el pont de desembre, 
les festes de Nadal i els festius amb comerç obert
Amb motiu de les festes de Nadal, el servei 
de TRAM s’adapta a la demanda prevista. 
Pel que fa al 5 de desembre, les freqüèn-
cies de pas seran les d’un divendres i el 
servei acabarà a les 2h.  Quant al divendres 
6 de desembre, les freqüències de pas se-
ran les d’un dissabte i el servei finalitzarà a 
les 2h. Un any més, el 24 de desembre les 
freqüències de pas seran les d’un dia feiner 
i les darreres sortides seran a les 22h.  La 
nit del 25 de desembre s’oferirà circulació 
fins a les 2h, com el dia de Sant Esteve, 26 
de desembre. El tramvia també s’adaptarà a 
l’horari comercial especial d’aquestes jor-
nades. Així, els diumenges 8, 15, 22 i 29 
de desembre i 12 de gener, coincidint amb 
comerços oberts,  la freqüència serà la d’un 

dissabte, amb servei fins a les 24h. Durant 
la nit de Cap d’Any, 31 de desembre, hi 
haurà circulació ininterrompudament amb 
freqüències de 15 minuts en el tronc comú 
de les línies T1, T2 i T3, entre Francesc Ma-
cià i Montesa, i de 30 minuts de Montesa 
a les terminals. Les línies T4 i T5 tindran 
servei continuat durant tota la nit, amb fre-
qüències de pas entre les 22h i les 5h de 
20  minuts a la línia T4 i de 30 minuts a la 
T5. L’1 de gener de 2025 s’establiran les fre-
qüències d’un diumenge amb servei fins a 
les 24h. El diumenge 5 de gener, els horaris 
s’adaptaran al recorregut de les cavalcades 
(el servei acabarà a les 2h) El 6 de gener, 
Dia de Reis, el servei acabarà a les 24h amb 
les freqüències de pas d’un diumenge. 
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mantenen que la zona està envoltada d’es-
pai lliure, al que se sumarà la futura Plaça 
Mobba. Per tant, diuen, no és una àrea que 
necessiti esponjament. Si més no, també ha 
estat un dels aspectes recurrents expressats 
des de Marina de Badalona quan expressa 
que l’espai del canal ha de tenir atractiu 
metropolità: la necessitat de dotar la zona 
d’aparcament.



de recursos provinents de la Diputació de Barcelona 
i l’Àrea Metropolitana tal com van exigir els republi-
cans. Les al·legacions proposaven mesures concretes 
per abordar temes com l’habitatge, la inclusió social, la 
mobilitat, la cultura i la protecció civil. Entre aquestes 
iniciatives, que sumaven més de 15 milions d’euros,  
destacaven ajuts al lloguer per a joves i persones vul-
nerables, la creació d’un menjador social a Sant Roc, el 
retorn del projecte Badalona Ciutat Saludable, la millo-
ra del servei per a persones sense llar i el desenvolupa-
ment del projecte de la Ciutat de la Música.

Esquerra Republicana de Catalunya (ERC)  ha manifes-
tat el seu profund desacord amb la decisió del govern 
del Partit Popular (PP) de rebutjar la totalitat de les 15 
al·legacions que el grup republicà va presentar al pres-
supost municipal per al 2025. A més, lamenten que el 
govern liderat per Xavier Garcia Albiol no hagi mostrat  
“cap voluntat de diàleg ni s’hagi reunit amb ells per de-
batre aquestes propostes, per segon any consecutiu”. 
Afegeixen que durant aquestes setmanes el govern 
d’Albiol tampoc no ha fet públic el detall de les inver-
sions, l’estat d’execució del pressupost, ni el conjunt 

El PP rebutja totes les al·legacions 
d’ERC als pressupostos 2025

L’alcalde de Badalona, Xavier 
Garcia Albiol, ha reorganitzat 
el govern municipal de Bada-
lona, que passa a tenir cinc 
tinences d’alcaldia: La 1a ti-
nença d’alcaldia de Projecció 
de Ciutat, Promoció Econò-
mica, Governança, Cultura, 
Educació i Ciutadania, que 
portarà Cristina Agüera Gago; 
la 2a tinença d’alcaldia de 
Territori, que portarà Daniel 
Gracia Álvarez; la 3a tinença 
d’alcaldia d’Esports, Segure-
tat, Comunicació i Fons Eu-
ropeus, que portarà Rosa del 
Amo Hernández; la 4a tinença 
d’alcaldia de Sostenibilitat i 
Participació, que portarà Sò-
nia Egea Pérez; i la 5a tinença 
d’alcaldia d’Hisenda, Recur-

L’Ajuntament de 
Badalona passa a tenir 
cinc tinences d’alcaldia

sos Humans i Serveis Socials, 
que portarà Eva Guillén Rodrí-
guez.
Aquesta remodelació del go-
vern municipal es produeix 
després de la marxa de Juan 
Fernández per ocupar-se de 
la responsabilitat de portaveu 
del grup popular al Parlament 
de Catalunya. L’alcalde, Xavier 
Garcia Albiol, ha explicat que 
“la marxa de Juan Fernández 
obligava a fer ajustaments”. 
“Hem aprofitat per fer els 
canvis necessaris per afron-
tar els propers dos anys i mig 
amb els perfils idonis per a 
cada àrea, amb l’objectiu de 
transformar la ciutat i oferir 
el millor servei als veïns”, ha 
afirmat. 

ACTUALITAT16

Els Comuns denuncien el desmantellament del servei 
contra les violències masclistes (SIAD) i la paràlisi de 
projectes educatius i d’emergència habitacional. 
Avui dilluns 2 de novembre, En Comú 
Podem (ECP) ha votat en contra de 
l’aprovació definitiva del Pressupost 
Municipal 2025 presentat pel govern 
del Partit Popular. Segons la presidenta 
del grup Municipal, Aïda Llauradó, el 
PP està duent a terme polítiques retrò-
grades on denuncia l’absència de polí-
tiques socials, un excés d’inversions en 
asfalt sense perspectiva mediambien-
tal, així com un increment econòmic 

per seguir fent màrqueting amb diners 
públics. Amb tot, Llauradó també aler-
ta de la falta de transparència, ja que 
el regidor anterior d’Hisenda s’havia 
compromès a fer arribar la documenta-
ció detallada del pressupost, i després 
d’haver insistit 6 vegades, el govern del 
PP no ho ha fet arribar. 
ECP alerta que la principal preocu-
pació de la ciutadania a dia d’avui és 
l’habitatge. Per aquest motiu, denun-

cien l’actual govern ha rebaixat en gai-
rebé 300,000€ el pressupost de l’OLH. 
A més, denuncien que Serveis Socials 
no té cap política de prevenció perquè 
cap família perdi el seu habitatge, així 
com no se sap què està tramant el go-
vern amb Can Bofí Vell: ni una notícia, 
ni una reunió. El govern tampoc ha ti-
rat endavant el contracte de pensions, 
i alhora van anunciar que rebutjaven 
el projecte de l’alberg municipal per a 
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urgències habitacionals per a famílies! 
En el mateix sentit, els Comuns de-
nuncien que el PP ha desmantellat el 
servei que atén les dones que pateixen 
violències masclistes (SIAD), i ho ha 
fet d’amagat, tal i com ja va denunciar 
Llauradó la setmana passada. A més, 
el govern del PP en aquest darrer any 
i mig no ha avançat gens en el con-
tracte d’”Èxit Educatiu” ni els agents 
escolars. 
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La Marató visibilitza el compromís de la Fundació Ricky Rubio amb els pacients de càncer de pulmó
Presenten a Badalona el projecte LungFit per integrar l’exercici en el tractament oncològic per a millorar la seva qualitat de vida

Un dels nous projectes que la Fundació Ricky 
Rubio està impulsant, i que ha estat un dels 
primers actes de la Mataró de TV3 centrada 
en les “Malalties Respiratòries”, entre les 
que hi ha el càncer de pulmó, és el  projecte 
LungFit. La iniciativa persegueix destacar els 
beneficis de l’exercici per als pacients amb 
càncer de pulmó. Un cop demostrat, amb un 
primer projecte pilot, que fer exercici adaptat 
a la realitat personal de cada pacient millo-
ra la seva qualitat de vida, ara se centren en 
explicar l’experiència i fer d’altaveu amb un 
projecte de més abast i sobretot fer incloure 
l’exercici en les pautes que es recomanen en 
les consultes. Ricky Rubio va compartir, en la 
presentació del projecte que des de la Fun-
dació “estem buscant evidències científiques 
que demostrin els beneficis de l’exercici físic 
per als pacients amb càncer de pulmó durant 
el seu tractament. El nostre objectiu és con-
tribuir a millorar la qualitat de vida d’aquests 
pacients.” 

Projecte transversal
La presentació del projecte en el poliesportiu 
de La Plana va comptar amb dues parts. Du-
rant la primera part de la sessió, es va realitzar 
una taula rodona amb els partners en aquest 
projecte que es basa en una perspectiva trans-
versal. Hi havia Ricky Rubio i també  el doctor 
Enric Carcereny, oncòleg mèdic de l’Institut 
Català d’Oncologia a Badalona qui va assegu-
rar que des que va començar a fer les forma-
cions de LungFit, està receptant exercici físic 
als seus pacients. El tractament és molt més 

eficient en un pacient en bon estat físic i també 
l’activitat millora l’estat anímic, molt important 
en aquest tipus de pacients. Per què l’activitat 
sigui més eficaç és crucial comptar amb pro-
fessionals ben formats que puguin guiar-los 
adequadament. De manera que s’han sumat al 
projecte professionals de la salut i de l’esport 
de la cadena de gimnasos DUIN de Badalona,  
els monitors i monitores dels quals estan re-
bent formació especialitzada en aquest camp. 
Completaven la taula rodona Pilar Pasarón, 
responsable de Relacions Institucionals i 
de Pacients d’AstraZeneca, implicada com a 
col·laborar principal en l’aposta de la farma-
cèutica pel benestar dels pacients.
Durant el taller posterior, que ja formava part 
de la segona part de la jornada, Oscar Mar-
tínez, preparador físic de la Fundació Ricky 
Rubio especialitzat en exercici per a pacients 
oncològics – hi ha un màster específic- , va 
presentat una sessió centrada en l’avaluació 
funcional inicial dels pacients. Segons Martí-
nez, “és essencial realitzar proves funcionals 
per determinar què pot fer un pacient i així 
planificar un entrenament individualitzat que 
s’adapti a les seves necessitats i capacitats.” 
De manera que amb la participació de pacients 
representants de l’Associació Espanyola Afec-
tats de Càncer de Pulmó – una de les seves 
vocals,  Stéphanie Oyonarte da Rocha també 
va participar en la sessió- es van fer diferents 
demostracions sobre com avaluar la capacitat 
de cada pacient per fixar—los la seva taula 
personalitzada. Sens dubte,  LungFit  és un 
projecte adequat als que persegueix finançar 

la recaptació de fons de La Marató de TV3 i 
suposa una passa endavant en la col·laboració 
entre el sector mèdic, esportiu i la indústria far-
macèutica per millorar la qualitat de vida dels 
pacients en aquest cas del càncer del pulmó. 

Cada cop més afectació
Les malalties respiratòries són les que afecten 
els pulmons, les vies aèries i el conjunt d’òr-
gans i teixits necessaris per a la respiració, 
la funció de la qual és el subministrament de 
l’oxigen, necessari per al metabolisme cel·lular 
i l’eliminació del diòxid de carboni resultant 
d’aquest metabolisme. Cada vegada tenen més 
afectació entre la població per factors ambien-
tals, com la contaminació, i socials, com l’in-
crement de l’esperança de vida.    
Segons la comunitat científica, la pol·lució, 
les partícules contaminants atmosfèriques i 

el tabac estan entre les principals causes que 
provoquen aquestes patologies, però també 
n’hi ha de causa infecciosa, immunitària i amb 
component genètic. Poden afectar tothom, i es 
donen en totes les edats de la vida, amb una 
alta incidència en la infància i en la gent gran. 
Al món són una important causa de mort en 
infants de menys de cinc anys. 

Més de 350 malalties classificades 
 La classificació internacional de malalties as-
senyala oficialment unes 350 malalties respira-
tòries, 71 de les quals són molt freqüents, com 
ara la malaltia pulmonar obstructiva crònica 
(MPOC), l’asma i les al·lèrgies respiratòries, 
els trastorns respiratoris del son i les infec-
cions respiratòries. No tan prevalents però de 
gran impacte per la seva gravetat, són la fibrosi 
pulmonar, el càncer de pulmó i  la tuberculosi.

3x3 SOLIDARI AEB 2024 
Diumenge 15 de desembre
Pista Poliesportiva Plaça del Gas
L’Associació Esportiva Badalonès organitza un 
torneig de bàsquet 3x3 obert a tothom per recap-
tar fons per a La Marató

CONCERT DE GÒSPEL
Diumenge 15 de desembre
Teatre de l’Escola Salesians
El Grup Gòspel Sentits convoca tothom a l’escola 
dels Salesians a les 18h a gaudir del seu concert, 
solidari amb la Marató. Es proposa un donatiu 
(lliure) de 5 euros.

TÒMBOLA SOLIDÀRIA PER LA MARATÓ
Diumenge 22 de desembre
L’AVV de Morera celebra durant tot el matí una 
festa del tió i abans farà una marató solidària 
per a la Marató de TV3 al Torrent de la Font amb 
l’avinguda Carlemany.
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La Marató visibilitza el compromís de la Fundació Ricky Rubio amb els pacients de càncer de pulmó

“Volem tenir al 2030 la primera generació de joves sense tabac”

Presenten a Badalona el projecte LungFit per integrar l’exercici en el tractament oncològic per a millorar la seva qualitat de vida

Dos anys després que va morir la 
seva mare per càncer de pulmó, 
el 2018, el Ricky Rubio va crear la 
Fundació que porta el seu nom. 
Feia anys que li barruntava pel cap 
crear-ne una i llavors un va tenir 
clar. A més, li havia prometre. Des-
prés d’establir diferents rècords a 
la canxa, com haver estat el juga-
dor més jove en disputar un partit 
de bàsquet ACB amb 14 anys, 11 
mesos i 24 dies, la seva lliga ara 
passa per dedicar-se a la la lluita, 
la sensibilització i la prevenció del 
càncer de pulmó des de la Funda-
ció,  i a la recent segona estrenada 
paternitat. 

Segur que la Fundació heu rebut 
molt bé que la Marató del 2024 se 
centri en les malalties respiratòries
De fet, des de la Fundació col·laborem 
sempre amb la Marató però, és clar,  
aquesta vegada ho farem de manera 
especial perquè el càncer de pulmó és 
una de les malalties respiratòries més 
dolentes, quant a detecció precoç i per 
tant curació. Tot i que poc a poc les es-
tadístiques van millorant.  I la Marató fa 
una tasca de visibilització impressionant. 
Abans ho estava comentant amb la com-
panya d’AstraZeneca, que li he explicat, 
perquè nosaltres hi estem molt acostu-
mats però és una cosa molt excepcional. 
Li deia que els catalans ens sentim molt 
orgullosos d’aquest dia, a ella, que no ho 
coneixia.

Si a més sumem a aquesta tria de 
la Marató de TV3  l’entorn assis-
tencial de referència com en que 
tenim en el clúster de Can Ruti Com 
a Fundació us permet tenir partners 
privilegiats que donen més garan-
tia d’èxit als projectes
Sens dubte, l’Hospital Universitari Ger-
mans Trias i Pujol és pioner i allà hi 
tenim l’ICO.  A més a més de ser profes-
sionals de prestigi en l’especialitat hem 
d’afegir que sempre estan oberts a tot els 
que els hi proposem. I això és clau per 

poder avançar. En aquesta, com en d’altres 
investigacions,   ens estan ajudant molts 
oncòlegs.

En el cas del càncer de pulmó per on 
s’hauria d’atacar primer? En abocar 
recursos cap a la detecció precoç? En 
campanyes de prevenció del tabaquis-
me? En incorporar a l’agenda altres 
patògens com la contaminació?  En 
millorar la qualitat de vida del pacient?  
Per on es comença?
La feina és molt extensa. I des de la Fun-
dació intentem equilibrar. Sempre què ens 
preguntem a on invertir, jo sempre soc 
partidari de prioritzar invertir a la base. Des 
d’aquesta premissa: A qui ens orientem, als 
que ja estan fumant o als que encara no han 
començat? Per mi és millor evitar que algú 
comenci a fumar que algú ho deixi. En aquest 
sentit, tant la prevenció com  l’atenció precoç 
s’ha demostrat que és molt eficaç en aquests 
tipus de càncer. Poden arribar a un 80% de 
supervivència si es detecten abans enfront 

“Des de l’ICO 
del Germans 
Trias sempre 
estan disposats a 
col·laborar i això és 
clau”

“Com sabeu, per mi 
és molt important la 
família i la Fundació 
d’alguna manera en 
forma part”

d’un 20% de mortalitat si no es detecta a 
temps. Per això és important anar a l’arrel, a 
la conscienciació. També falten recursos en 
detecció precoç, com en d’altres tumors. Si 
es pot fer un tac als 40 anys si has estat fu-
mador o perquè tens risc genètic crec que es 
podrien salvar vides. Per això cal recursos i 
estudis que ho demostrin, i aquí hi som.

Tornant amb la col·laboració a l’ICO: 
des de la prova pilot ja recepten exer-
cici. Vol dir que ho han vist clar.
Sí, sí, claríssim. Aquest projecte és més 
novedòs per a ells, perquè surt més del seu 
àmbit, però ho han vist clar. Fa anys, fins i 
tot mesos, a ningú se li acudiria recomanar 
l’exercici . Però tal i com estem veient, la 
pràctica de l’exercici té molts beneficis per als 
pacients de càncer de pulmó si es fa pautat i 
tal com ho estam prescrivint.

Tens algun missatge per al jovent que 
fuma?
Més que el jovent,  o fins i tot la canalla, no en 

són culpables. És la societat. Volem posar-los 
a ells aquesta pressió però és de la societat. 
Un altres dels projectes que estem liderant 
amb altres associacions i que portarem al 
Congrés dels Diputats i presentarem al govern 
el Proyecto Zero.  Volem que el 2030 sigui la 
primera generació sense tabac. Ha de ser una 
proposta de societat, conjunta i valent, per 
erradicar la cultura del tabac. El tabac no és 
alguna cosa que moli i s’està venent que el ta-
bac mola, que porta a socialitzar-te més, a que 
siguis el líder del grup per fumar. Com a socie-
tat hem de canviar la visió i els hem d’ajudar. 
Hem de canviar el concepte i donar-hi la volta 
i que els que molen siguin els que no fumen. 
En cap moment des de la Fundació quan pen-
sem en dissenyar una campanya ho enfoquem 
en què res sigui culpa d’algú. Ho fem des de 
la perspectiva que tots formem part d’aquesta 
societat i que tots tenim alguna cosa a veure.

Amb aquest canvi teu de vida, quin per-
centatge diries que ocupa la Fundació 
en les teves prioritats?.
Hi dedico molt de temps, estic molt involu-
crat. Però també acabo de ser pare per segon 
cop fa tres mesos i m’ocupa evidentment 
molta atenció. Com sabeu,  per mi és molt 
important la família i d’alguna manera la Fun-
dació en forma part.
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La “Nit del Pessebre” se fa un forat en l’agenda el 28 de 
desembre per cantar nadales envoltats dels diadorames 
Una peça de la badalonina Bruguera, cartell de la mostra de pessebrisme amb ulls de dona 

L’Associació d’Amics del Pessebre de Ba-
dalona va inaugurar la tradicional mostra de 
pessebres a l’espai del Refugi el diumenge 
1 de desembre. La 26a edició d’aquesta ex-
posició compta amb 31 diorames ambientats 

en llocs i escenes diverses, tot oferint una 
mirada única sobre la riquesa del patrimoni 
del país i de la ciutat de Badalona. La mostra 
de pessebres es pot visitar fins al 5 de gener 
a la sala d’exposicions El Refugi, a la plaça de 

la vila de Badalona. L’exposició de pessebres 
estarà oberta els dies feiners de 17 a 20 h i els 
dissabtes i festius de 12 a 14 h i de 17 a 20 h.
Una de les novetats més destacades d’aques-
ta edició és la recuperació de dos diorames 
de la desapareguda Exposició de l’Escola de 
Betlem de Barcelona, tota una referent mun-
dial del pessebrisme, que van ser dissenyats 
per pessebristes de gran renom com Antonio 
Casulleras o Joan M. Rius. 
Enguany es torna a organitzar un sorteig d’un 
pessebre que serà lliurat entre les persones 
visitants que facin un donatiu per a conti-
nuar amb la tasca d’aquesta entitat. Aquesta 
iniciativa permetrà a un afortunat guanyador 
endur-se a casa un diorama d’un naixement 
ambientat a Montserrat i construït l’any 1950 
per l’artista badaloní Domènec Giró i Duran, 
amb figures de Fidel Claramunt Lacueva. El 
sorteig serà públic a la mateixa sala de l’ex-
posició el dia 4 de gener a les 20 h, una jor-
nada abans del tancament per donar-ne més 
oportunitats. 
La mostra de pessebres de Badalona també 
celebra enguany “la Nit del Pessebre”, cita 

fixada per al dia  28 de desembre al vespre. 
La celebració consisteix en allargar l’obertura 
de l’horari de l’exposició a partir de les 20h 
durant la nit i convidar a totes les persones 
assistents i a les que s’hi vagin incorporant a 
recitar poesia, explicar històries nadalenques 
i sobretot cantar nadales, costum que es vol 
recuperar de manera col·lectiva. 
Els Amics del Pessebre de Badalona també 
s’han encarregat, un any més, de muntar el 
pessebre tradicional de la plaça de la Vila de 
Badalona, que no es vol perdre. La seva in-
auguració serà el 13 de desembre i, com és 
habitual, esdevindrà un dels punts de trobada 
de la ciutadania badalonina durant les festes 
nadalenques.
Destacar  també especialment que durant 
aquestes festes, l’Associació també es farà 
present a l’exposició ‘Pessebrisme, mirades: 
amb ulls de dona’. Ho farà amb una figura de 
la pessebrista badalonina Rosa Maria Bru-
guera, que alhora ha estat seleccionada com 
a imatge del cartell. La mostra es pot visitar al 
Centre d’Artesania de Catalunya (Banys Nous, 
11, de Barcelona) fins al 12 de gener.

20  NADAL’2420

ELS PASTORETS DEL CÍRCOL PRESENTEN NOVETATS ESCÉNIQUES I PROGRAMEN 
SIS PASSIS DURANT LES FESTES (AMB UNA VERSIÓ REDUÏDA PELS ALS MENUTS)

La Dramàtica d’El Círcol ha com-
partit les novetats d’aquesta tem-
porada pel que fa a les represen-
tacions del clàssic “Els Pastorets”. 
Comptaran,  com ja és tradició des 
del centenari de la representació, 
amb un quartet de corda que tocarà 
en directe durant les representa-
cions. I per aquesta temporada 
2024-2025  incorporaran algunes 
novetats escèniques en Els Pasto-
rets, reivindiquen,  més antics de 
Catalunya en la versió de Folch i 
Torres. És impossible, però podria 
ser, que ningú no conegues en Llu-
quet i en Rovelló. O en Jeremies i la 
tendea Isabeló.  O el maleït  Satanàs 
i en Llucifer amb el seu seguici de 
fúries de l’infern. Si és aquest el 
cas, o si participar d’aquesta obra 
forma part de les tradicions nada-
lenques,   informar que hi haurà ac-
tuacions els dies 22 de desembre, 
28 de desembre (heu de saber que 
a aquesta versió li diuen la sessió 
innocent!),  29 de desembre i 4 de 
gener a les 18h. Que el dia 3 de 
gener l’horari serà a les 19h. I es-
pecialment prengueu nota que  el 

La Fira de Nadal a la plaça del 
President Tarradellas, que in-
clou la pista de gel i el trenet,  
arrenquen el dia 6 de desem-
bre. Aquest any l’Ajuntament 
ha apostat per dinamitzar l’es-
pai que l’edició anterior només 
oferia l’espectacle del con, que 
moltes jornades oferia una 
imatge una mica desangelada.  
La durara de la fira serà d’un 
més i estarà en funcionament 
fins a la jornada dels Reis, el 

dia 28 de desembre hi ha una ses-
sió matinal, a les 11.30, en versió 
reduïda per als més menuts de la 
casa. Les entrades es van posar a 
la venda el  29 de novembre a tra-

vés de la plataforma entropolis i  es 
reforça la venda presencial:  des del 
29 de novembre hi ha venda a ta-
quilla els divendres de 18h a 20h. A 
més d’una hora abans de la funció.

El dia 6 s’incorpora al 
Nadal de Badalona la 
pista de gel, el trenet 
turístic i la fira al Gorg 

6 de gener. A la Fira hi haurà 
les parades típiques d’aques-
tes dates  i  una  pista de gel 
de 420 metres quadrats. Per 
afavorir el flux de persones, 
s’hi sumarà un tren que sor-
tirà des de la plaça cap  als 
principals eixos comercials. 
Recordem que aquest paquet 
d’activitats havia d’haver in-
augurat el 29 de novembre i 
que per diferents entrebancs 
s’obre una  setmana després. 
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Aquesta  i moltes altres figures es poden veure en la mostra Pessebrisme, mirales amb ulls de dona, fins el 12 de gener 
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Fira Tradicional. Pessebres, Ornaments i Regals
Fins al 23 de desembre a la Plaça de la Plana
L’espai tradicional de la ciutat a on adquirir l’ar-
bre, la planta de Nadal i tots els guarniments per 
la llar. També en les darreres edicions s’hi han 
sumat paradetes de regals. 

Inauguració del Pessebre de la Plaça de la Vila
Divendres 13  de desembre   19h 
L’Associació de Pessebristes Badalona desvet-
llarà quina ha estat, amb  Actuació del Cor infantil 
del Conservatori 19h

Fira Comercial del Gorg, pista de gel i trenet tu-
rístic a la Plaça Josep Tarradellas 
Des del 6 de desembre al 6 de gener Novetat a la 
campanya d’enguay per dinamitzar l’espai on està 
situat l’arbre gegant. 

Mercat Nadalenc al barri de la Mora Dissabte 14 
de desembre, durant tota la jornada l’AVV de la 
Mora-Port Al matí mercat nadalenc amb activi-
tats per fer en familia, i la visita del Grinch. A 
les 17.45 visita del Pare Noel i la seva fàbrica 
de joguines. 

Concert de Nadal  de 20h a 21h
Dimecres 11 de desembre al Museu de Badalona 
A càrrec del Cor Jove i del quintet de corda del 
Conservatori de Badalona. Sonaran peces com  , 
The first Noel, Silent Night i cançons populars 
com El dimoni escuat,  o Fum Fum Fum

Cinema Love Actually  Teatre Círcol Catòlic 
Diumenge 15 de desembre a les 18h Ja és un 
clàssic situat a Londres amb el missatge espe-
rançador que miris on miris trobaràs amor., en 
històries entrellaçades d’estrellres de rock, pri-
mers ministres o assistenta portuguesa. 
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El Pare Noel s’instal·la a l’Escorxador de 
Badalona del 14 al 22 de desembre
S’ha estrenat una plataforma nova aquest 
any per millorar el sistema d’accés a 
la Casa del Pare Noel, sembla que ha 
aguantat millor l’embranzida del dia 2 
de desembre a les 10h per reservar-les. 
Igualment, es van exhaurir totes en po-
ques hores donat l’atractiu de l’atracció. 
La Casa del Pare Noel estarà oberta du-
rant més jornades, des del dissabte 14 
fins al diumenge 22 de desembre, en 
horari de 17h a 21h. La proposta, que 
substeix a també l’exitosa iniciativa de 
la fàbrica de Joguines, que mulava la de 

Barcelona, amb els entranyables perso-
natges dels tornm-m’his que en algun 
moment hauria estat bé fidelitzar i man-
tenir per a la ciutat. Arribat des de les 
terres de Lapònia no es resisteix apassar 
uns dies a la nau 2 del Centre Cultural 
l’Escorxador per escoltar de primer mà 
els que els més petits demanen, gaudir 
dels moments màgics de coneixer també 
per part de la canalla les seves estances. 
Cada persona podia obtenir fins a un 
màxim de cinc entrades i també permet 
gestionar una cua segons l’ordre d’accés.

Aquest mateix sistema es farà servir per a 
la reserva de les activitats vinculades amb 
la segona part, i la més màgica, del Nadal, 
que és el Campament Reial i l’arribada de 
Ses Majestats els Reis d’Orient a l’Estadi 
Municipal. El Campament Reial torna al 
Parc de Montigalà i es farà els dies 28, 
29 i 30 de desembre i els dies 2, 3 i 4 de 
gener entre les 17 i les 21 hores,. Els Reis 
arribaran a l’Estadi Municipal el dia 5 de 
gener a les 16h, i després de saludar les 
famílies, es prepararan per a l’inici de la 
cavalcada a partir de les 18h per Llefià.
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Del 4 de desembre al 21 de fe-
brer de 2025, a l’Espai Betúlia, 
gaudirem de l’exposició “Joan 
Fuster/Josep Pla. Una conver-
sa infinita”. La mostra il·lustra  
com s’entrellacen les trajec-
tòries de dos mestres de la 
paraula Josep Pla i Joan Fuster. 
El relat es condueix a partir de 
la reproducció d’articles, del 
contingut de llibres i amb les 
seves cartes, tot construint una 

Una mostra sobre Fuster 
i Pla il·lustra com s’entrellacen 
les seves trajectòries

posteritat que ens permet apre-
ciar-los avui com una sòlida 
columna de la cultura catalana 
de la segona meitat del segle 
XX.  La mostra es pot visitar 
ja des del dimecres dia 4 de 
desembre, però la inauguració 
es farà el dia 10 de desembre 
a les 18.30h. En el marc de la 
mostra, hi ha dues activitats 
de dinamització previstes per 
poder aprofitar-ne molt més  

LA MORAL ES REIVINDICA DURANT EL 120 ANIVERSARI 
COM UNA ENTITAT CLAU EN LA HISTÒRIA DE LA CIUTAT 

La Cooperativa Obrera La Moral 
enceta els darrers actes d’un ani-
versari ben sonat que ha servit per 
reivindicar-se, ara amb una orienta-
ció més cultural. Fundada el 1904, 
acaba de fer els 120 anys d’existèn-
cia, liderada per un equip que la vol 
revitalitzar. En els seus origens va 
estar impulsada per un col·lectiu de 
treballadors i treballadores que es 
van organitzar poder-se abastir dels 
principals productes de comsum 
diari amb el màxim d’avantatges. 

Primer van ser-hi a Roger de Flor i 
va ser el 1924 que van anar a parar a 
la seu actual de Güell i Ferrer, en un 
espai molt més gran que el que ocu-
pen actualment. En la millor època 
superaven les 4.000 famílies asso-
ciades, i en la II República tenien 
secció feminista.  Durant guerra civil 
va ser clau en l’avituallament de la 
població i  van superar la prohibició 
franquista al sistema cooperativista 
republicà situant-se sota el control 
del Servicio Sindical de Cooperació.

l’aprenentatge. En primer lloc,  
una visita comentada el dia 21 
de gener de 2025 a les 20.30h 
a càrrec d’Antoni Martí Monter-
de, comissari de l’exposició. 
També, el dia 6 de febrer de 
2025, a les 18h,  podrem fer 
un taller molt original titulat 
“Selfies i tuits amb estil: Joan 
Fuster i Josep Pla”, a càrrec de 
l’equip de dinamització de la 
Fundació Josep Pla.

L’AGENDA CULTURAL BADALONINA DELS PROPERS DIES!

Dimecres 11 de desembre
Cicle de lectures amb història 
Orwell, homenatge a Catalunya  
Llibreria Mitja Mosca(19.30h)

Dijous 19 de desembre 
Concerts Festa MUBA
a Estraperlo, Club del Ritme
(A partir de les 18.30h)

Fins al 26 de març de 2025
Exposició de pintura “J Torrents 
Lladó, una mirada íntima 
Al Museu Municipal de Badalona

Dimecres 18 de desembre 
Docs del Mes. Cinema
Un Nadal per a Tothom  
al Teatre Margarida Xirgu (20h)

Divendres 6 de desembre
Concert OBK (2n dia)
a la Sala SARAU08911 
(A les 23.30h)

Diumenge 15 de desembre
Teatre Familiar
Frederick, Cia Teatre al detall
 Al Teatre Zorrilla (17h i 18.30h)

Divendres 13 de desembre
Teatre-Circ
Picasso, Rey, Monstruo y Payaso 
Al Teatre Zorrilla (20h)

Fins el 20 de desembre
Exposició “Veus d’Arpillera pels 
Drets dels Infants” a l’Oficina PFB 
(Francesc Layret, 84)
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Noves inscripcions al CNL de Badalo-
na i Sant Adrià a partir del 17 de des-
embre. Concretament els dia 17, 18 i 
19 de desembre per al segon trimes-
tre del curs 2024-2025. Ofereixen 46 
places de l’A1 al C1, en modalitat pre-
sencial o en línia. Per poder inscriure’s 
s’ha de conèixer el nivell de català. O 
a partir d’una prova de nivell gratuïta o 
aportant un certificat homologat. Tota 
la informació en inscripcions.cpnl.cat

El dia de Nadal a les 21.00h, ben mudats, i 
ja sopats, o no després de les entranyables 
sobretaules del 25 de desembre, per gaudir  
de “Gente Bien” . Aquesta obra de Santiago 
Rusiñol és tot un repte que combina, entre 

Per Nadal, la Dramàtica del Círcol 
s’atreveix amb “Gente Bien” de Rusiñol
Programen per al dia 25 de desembre a les 21.00h

d’altres joies, esdevenir una comèdia i que 
el guió estigui fet a mitges entre català i 
castellà (o una mena de castenyol irònic). 
Estrenada l’any 1917, està contextualizada 
en la Barcelona del modernisme, i descriu 

la realitat del moment amb a una nova bur-
gesia que trien expressar-se en castellà - o 
una llengua que s’assembla...- perquè feia 
més fi, relegant l’ús de la llengua pròpia, el 
català, a la comunicació amb els empleats, 
els botiguers i el servei. La Dramàtica té el 
plaer d’atrevir-se amb la comèdia més re-
presentada del teatre català la Nit de Nadal, 
com es tradició a Can Cartrons, asseguren. 
Les entrades ja s’han posat a la venda a tra-
vés del portal entrapolis i també es poden 
adquirir cada divendres de 18h a 20h a la 
taquilla d’El Círcol, i si en queden, una hora 
abans de l’espectacle. Podrem veure com 
els recent nomenats Comtes de Rierola 
s’esforcen en adaptar-la a la nova situació 
que inclou canviar al castellà. Marejaran a 
un majordom atribulat i al seguit de visites 
ben anunciades que desfilaran per la vila. 
No perdrem de vista el personatge de don-
ya Anita  ni la recomanació que per poder 
introduir-se ben bé en aquests ambients, 
s’havien de buscar, ell i ella sense cap excu-
sa, un amant i una amant. 

El 17 de 
desembre el 
Consorci obre 
46 places per a  
cursos de l’A1 al 
C1 de català
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14 partits després, els verd-i-ne-
gres tomben el Real Madrid (80-76) 
Una defensa fantàstica, anul·lant un dels 
millors atacs de tot Europa. Sorpresa 
enorme a l’Olímpic. Una Penya de 10, 
combinada amb una immillorable afició, 
va fer saltar la banca guanyant al Real 
Madrid en un partit on els de Dani Mi-
ret van saber patir i jugar amb nervis i 
marcador a favor en els últims minuts. 
Després d’un primer quart de màxima 
igualtat, el conjunt blanc va agafar una 
distància considerable (33-42), fet que 
semblava que el partit podia trencar-se, 
però els verd-i-negres van remar per 
marxar al descans amb només cinc punts 
per sota. 
A la represa, el Madrid ho va voler matar 
ràpid, però Kassius Robertson i una sòli-
da defensa badalonina, no ho van perme-
tre. Al darrer període, la Penya va agafar 
una renda de 6-8 que va saber controlar 
i emportar-se un partit importantíssim. 
Robertson i Dotson amb 18 i 14 
punts respectivament, van es-
tar a l’alçada del matx, acompan-

Cop d’autoritat i el camí que s’ha de seguir

yats de l’MVP Ante Tomic (14p+9r). 
La darrera victòria de la Penya a casa 
contra el Madrid va ser al desembre del 
2011. Gairebé 13 anys després, el Joven-
tut torna a guanyar els blancs i suma un 
triomf clau per seguir entre els millors 
de l’ACB. Aquest és el camí ha seguir. La 
Penya va demostrar molt de caràcter en 
els moments  més ajustats. I, sobretot, 
una defensa molt sòlida, fent sobrees-
forços i sent conscients que una bona 
defensa sempre conclou amb un millor 
atac. Guillem Vives va exercir de màxim 
soldat defensiu, davant Campazzo, se-
gurament el millor base de tot Europa. 
En atac, els verd-i-negres van cuidar la 
pilota de la millor manera possible, fent 
un ús molt responsable, evitant pèrdues 
senzilles. Circulació ràpida, amb extra 
pass que servien per trobar bones situa-
cions per atacar. Aquest és el camí que 
l’equip de Dani Miret ha de seguir si vol 
ser l’equip visible del passat diumenge. 
Un conjunt situat a la part alta i opcions 
per arribar viu al tram final de totes les 
competicions.Foto: penya.com
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LES OPCIONS DE LA PENYA PER CLASSIFICAR-SE PER A LA 
COPA DEL REI GRAN CANÀRIA 2024

La Penya aconsegueix guanyar al Real Madrid (80-76) després de 14 derrotes 
seguides. Un afició excel·lent va tornar a demostrar l’orgull verd-i-negre
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La gran victòria contra el Real Ma-
drid permet a l’equip verd-i-negre 
somiar per una possible Copa del 
Rei a Gran Canària. Amb un balanç 
de 5 victòries i 4 derrotes i un +/- 
de punts de +18, aquest és el camí 
de la Penya per intenta obtenir un 
bitllet. El dia 8/12 partit a Granada, 
el 15/12 a casa contra el Lenovo Te-
nerife, el 22/12 l’equip es desplaça 
a Leyma Coruça. Jornada doble a 
casa: 27/12 vs Lleida i el 30/12 ve 

el Gran Canària. La primera jornada 
de gener i de l’any nou, derbi català 
al Palau, 5/1 Barça. El dia 11/1 el 
MoraBanc Andorra ve a l’Olímpic. 
Per acabar, el dia 18/1 a la pista del 
Baxi Manresa. 
Per classificar-se, els de Dani Miret 
haurien de guanyar a Granada i/o 
Coruña i sumar, mínim, tres victòries 
a casa. Guanyar a Manresa i a Barça, 
per suposat que pot passar, però a 
casa són molt forts.
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Notable actuació del conjunt verd-i-negre 
que, malgrat caure de manera contundent, 
va lluitar de tu a tu durant tot el partit davant 
un dels millors equips que hi ha ara mateix. 
Un Menarini Joventut que va entrar al partit 
molt concentrat, conscient que el rival era 
clarament superior, però amb l’objectiu de 
lluitar al màxim possible. Al primer quart, 
els verd-i-negres perdien per 8 punts, però 
amb bones sensacions. Al segon període, 

màxima igualtat. La Penya va marxar al 
descans -7. Al tercer període eñ rival va 
pujar el nivell, trencant el matx.
L’últim quart va evidenciar un Menarini Jo-
ventut amb les forces esgotades. Tot i això, 
l’equip va continuar pressionant i provo-
cant errors a tot un triple campió d’Euro-
pa. Malgrat l’esforç, el marcador final va 
reflectir un contundent 82 – 44 a favor del 
conjunt madrileny.

El Menarini Joventut 
competeix però cau davant un 
equipàs CD Ilunion (82 - 44)

Foto. penya.com
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El derbi català és verd-i-negre
La Penya perdia per 18 punts (37-19) i aconsegueix una victòria molt clau per 
seguir en la lluita per a la Copa de la Reina

Excel·lent i immillorable victòria de la 
Penya a la pista del Sedis Bàsquet (78-
83). El Club Joventut Badalona es va 
endur de La Seu d’Urgell un partit molt 
emocionant i amb una remuntada im-
pressionant.Un molt mal inici va supo-
sar un -18 per a les verd-i-negres, que 
no trobaven manera d’entrar bé a par-
tit. Abans d’arribar al descans, l’equip 
de Jordi Vizcaino va canviar comple-
tament el xip, realitzant un parcial de 
4-21 a favor per només situar-se -1 a 
l’electrònic (41-40). Al tercer període, 
màxima igualtat possible. La Penya va 

aconseguir entrar al tram decisiu del 
matx per davant, amb un +2. El Cadí 
es va posar per davant però Anna Cruz 
va tornar a agafar la direcció de l’equip 
per portar una nova victòria a Badalo-
na. Mariam Coulibaly va tornar a brillar 
amb 30 punts i 9 rebots (32 de valora-
ció), molt ben acompanyada per Anna 
Cruz (13 punts, 6 assistències i 22 de 
valoració) i Alima Dembelé (11 punts 
i 23 de valoració). Una Coulibaly que 
amb la seva actuació ha estat l’MVP 
de la jornada 9 de la Lliga Femenina 
Endesa.



26 partits, 16 equips, 6 bitllets per 
a la fase final de la Minicopa En-
desa Gran Canària 2025. A Tarra-
gona, del 6-8 de desembre.
La Penya Infantil A, entrenada 
per Quim Radó, buscarà un bitllet 

Tot llest per a la fase prèvia 
de MiniCopa Endesa

per Gran Canària. No serà gens 
fàcil ja que els verd-i-negres han 
caigut al grup C, on el Cajasiete 
Canarias amb el seu potent joc 
interior és el gran favorit del grup, 
el Baskonia i el FCB Granada, on 

a priori, és el més dèbil del grup. 
La Penya tindrà disponible tota la 
plantilla excepte Nuk Fernández, 
que continua lesionat de l’esque-
na. Pau Gil i Edgar Sánchez par-
teixen com els grans anotadors de 
l’equip, acompanyats d’Aleix Rius 
i Lluc Soley. El club verd-i-negre 
ha convidat a a la fase prèvia a 
Chris Echezuria, jugador de la Pa-
blo Laso Academy. 
Divendres 6 a les 16:00h: Joventut 
Badalona – Fertisac FCB Granada 
Pista 1 Palau. 
Dissabte 7 a les 11:45h Basko-
nia – Joventut Badalona 
Pista 2 Palau. Tarda de dissabte a 
les 19:45h.
Viu el torneig de manera gratuïta, 
podent assistir tant a les trobades 
del Palau d’Esports de Catalunya 
com els del Poliesportiu Camp-
clar.

Bones notícies pel bàsquet 
formatiu verd-i-negre. Del 
6-8 de desembre tornen les 
concentracions amb la selec-
ció espanyola. En la categoria 
Cadet masculina, els jugadors 
de la Penya Nil Poza i Hum-
bert Ruiz van convocats. Hec-
tór Sánchez  (entrenador Pen-

Verd-i-negres amb la 
selecció espanyola

Foto: penya.com

ya) i Marc Sans (badaloní que 
entrena a UE Mataró), com 
entrenadors ajudants. Cadet 
femenina, Aisha Diop. Cate-
goria Cadet 1r any Masc. els 
jugadors Izan Pérez i Maxim 
Andreev. Finalment, Ólivia 
Monsalve, la jugadora convo-
cada del Cadet 1r any femení.
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Els talents del bàsquet formatiu 
verd-i-negre a l’òrbita de la FEB
El bressol del bàsquet continua sent referent a nivell nacional i europeu

La Penya sempre s’ha caracteritzat per 
ser una pedrera d’èxit, tant a nivell de 
títols, com a nivell de formar jugadors 
i projectar-los a la màxima elit. A dia 
d’avui, hi ha grans jugadors verd-i-ne-
gres amb gran projecció. Començant 
de dalt a baix, el cas més evident és 
Ian Platteeuw (2007-2’11cm), el relleu 
generacional de Tomic. Jugador amb 
enorme capacitat de lectura del joc, amb 
gran moviment de peus jugant de cara 
i esquena cistella, sumat a molt bona 
passada en les caigudes del roll o des 
del pal alt. El millor projecte de la Penya 
ja és una realitat, amb dinàmica primer 
equip. En categoria júnior mateixa, tro-
bem Eric del Castillo (escorta-198cm), 
jugador molt complet a nivell defensiu, 
d’intangibles. Actiu en defensa, capaç 
d’alternar l’1-3 en posicions defensives i 
especialista en ser el defensor de l’estre-
lla exterior rival. Excel·lent rebotejador 
en ambdós costats. No té un mal 1x1 i 
pot tirar de fora a peus parats. Per últim, 
Dani Balde (alapívot-2’03cm), jugador 
corpulent amb bon tir de mitja distàn-
cia. En la generació 2008, Pau Berme-
jo, Saba Merebashvili i Diego Niebla. 
En el joc interior, Bermejo (2’06cm) 

compta amb bons moviments en atac, 
notable tir de mitja distància. Reboteja 
prou bé, però ha d’augmentar la dure-
sa física sota els cèrcols. Merebashvili 
(aler-1’99cm) té unes condicions físi-
ques òptimes per arribar. Suma en tots 
els aspectes defensius que necessita 
un jugador i en atac té un potent 1x1 
a partir d’una arrencada ràpida. Tir en 
estàtic bé. Per últim, Diego Niebla (es-
corta-2’00cm) és un dels millors talents 
que ha passat per Badalona, però entre 
les lesions i potser les ganes de voler 
més, no l’estan ajudant. Però enorme 
varietat de recursos tècnics per finalit-
zar i sobretot molta facilitat per generar 
els seus propis espais. Generació 2009, 
Cadet A, Nil Poza i Humbert Ruiz. Posa 
(base-1’70cm) és segurament el juga-
dor amb més IQ de tota la base Penya. 
La seva baixa alçada la compensa amb 
un tronc inferior fort per aguantar con-
tactes. Tir exterior excel·lent i molt ràpid 
d’armar. Molt bon passador. Exerceix de 
stopper pels rivals exteriors. Humbert 
Ruiz  (escorta de 1’98cm) però que es té 
pensat mirar-lo d’encaixar com a base. 
Envergadura molt llarga que li permet 
arribar a situacions extres, pot alternar 

posicions en defensa. Molt rebot. En 
atac té un bon 1x1 finalizant molt a dalt. 
Ha millorat bastant el tir exterior. És un 
dels grans noms al planter verd-i-negre. 
La generació 2010. Izan Pérez (escorta 
1’85cm) i Maxim Andreev (aler, sobre 
l1’90cm)són els dos noms que la FEB té 
present. Similars, Andreev potser més 
complet en quant a les dues parts del 

camp i recorregut físic. Els dos tenen ca-
pacitat anotadora i el físic els ajuda molt 
a competir a dia d’avui. Izan Pérez segu-
rament té un millor 1x1 i Maxim millor 
amplitud de camp en tir. De la generació 
2011, Pau Gil (base-1’71cm), Lluc So-
ley (aler-1’93cm) i Nuk Fernández (aler-
1’90cm). Finalment, de la generació 
20212, la FEB controla a Guillem Mauri. 
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Acció del partit a Can Peixauet

Desfeta del Badalona a Can Peixauet (4-1)

Jordi López: “el que va 
passar no entra al meu cap”

Naufragi dels de Jordi López a la segona part

El tècnic escapulat es va mostrar molt decebut després del partit

El Badalona va caure d’una forma contun-
dent al derbi comarcal contra la FE Gra-
ma disputat a Can Peixauet. Els de Jordi 
López es van avançar al minut 18 després 
d’un gran xut des de fora l’àrea de Toni 
Larrosa, però en una decebedora segona 
part, els colomencs van poder capgirar el 
marcador i guanyar amb una certa auto-
ritat. 
Després d’uns primer minuts d’igualtat i 
respecte entre tots dos equips, el gol del 
badaloní semblava posar en franquícia el 
partit per als escapulats. Piñol va tenir el 
segon a l’abast al minut 29. A partir del 
minut 30 el domini va passar a ser del 
conjunt local. El porter del Badalona, per 
segona jornada consecutiva Alex Sans, va 
evitar l’empat, el qual si va arribar al mi-
nut 39 obra d’Airam. El jugador va aprofi-
tar el rebot d’una primer rematada al pal. 
Malgrat arribar al descans amb l’empat al 
marcador, aquest gol va significar un jerro 
d’aigua freda per als badalonins. Roger, 

Jordi López a la banqueta

L’entrenador del CF Badalona, Jordi López, 
es va mostrar molt decebut a la conclusió del 
partit del passat diumenge a Can Peixauet. 
López es va mostrar “dolgut i enfadat”. 
El tècnic escapulat considera que s’han de 
plantejar moltes coses: “no puc entendre 
la desconnexió que hem patit, no entra 
el meu cap. Hem timgut grans errades 

al minut 57, feia el segon dels locals. Els 
escapulats no van donar cap símptoma de 
reacció i, en ple desgavelll, Eric Rafaeel 
feia el tercer gol al minut 66. El partit que-
dava vist per sentència. Ja en temps afegit 
Dani Homet enviava una pilota al traves-
ser. Acte seguit i per arrodonir la festa co-
lomenca, arribava el seu quart gol. 
Amb aquesta derrota el Badalona queda 
amb 15 punts a la zona perillosa de la 
classificació. Diumenge rebrà la visita 
d’un Girona B en estat de gràcia. El fi-
lial gironí arriba després d’haver guanyat 
d’una forma aclaparadora contra el Tona 
per 7 a 2.
L’equip juivenil va perdre al camp del 
Gimnàstic Manresa per 3 a 2. La derrota 
va arribar de la forma més dolorosa. Els 
nois d’Isaac Fabregat van empatar un par-
tit que perdien per 2 a 0. El gol del triomf 
local va ser al minut 89, al límit del temps 
reglamentari. El Badalona és en llocs de 
descens amb 9 punts.

que no podem tolerar a aquestes alça-
des de temporada” L’entrenador del Bada-
lona no entenia el per què van deixar escapar 
d’aquesta manera un partit en el qual s’havien 
avançat al marcador. Jordi López comparava 
aquest partit amb el de la setmana anterior, 
en el qual el Badalona va donar una molt 
bona imatge a l’Estadi contra el Prat: “ ve-

níem d’un partit en el qual vam deixar 
molt bones sensacions amb un nivell 
de joc potent. No entenc com hem po-
gut donar aquesta imatge”.
Greu lesió de Genís Blasco
El jugador del Badalona Genís Blasco, va pa-
tir una greu lesió a l’entrenament de dilluns 
de la passada setmana. Un cop realitzades 

les diferents proves mèdiques, es va confir-
mar el pitjo dels pron+ostics. Blasco pateix 
un trenacament del lligament creuat anterior, 
trencament del menisc extern, esquinç del 
lligament col-lateral (grau I i II). D’aquesta 
manera el jugador escapulat ha dit adéu a la 
temporada, tal com ja va passar fa algunes 
setmanes amb Gerard Barri. Probablement la 
direcció esportiva sondejarà el mercat per fer 
alguna incorporació a la línia defensiva

Bon retorn de Dani Homet
El davanter del Badalona Dani Homet, va tor-
nar als terrenys de joc en el partit disputat 
la passada setmana a l’Estadi contra el Prat. 
El jugador va deixar bones sensacions en 
els trenta minuts que va jugar. En el partit 
disputat a Can Peixauet, Homet també va 
sortir des de la banqueta, enviant uan pilo-
ta al travesser. Si continua en aquesta línia 
de recuperació, és ben probable que en els 
pròxims partits torni a la titularitat. Qui no 
sembla passar per un bon moment, en quan 
al seu olfacte golejador, és el davanter estre-
lla Álvaro Vázquez. El jugador badaloní va fer 
tres gols en els dos primers partits de lliga. 
Des d’aleshores no acaba de trobar porteria, 
acompanyat d’alguns partits que s’ha perdut 
per problemes físics.

Del 05/12 al 19/12/2024
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La defensa va ser titular, mentre que Portales va sortir al minut 62

Maca Portales i Berta Pujadas

Les jugadores del Levante Badalona Maca-
rena Portales i Berta Pujadas, van debutar 
amb la selecció espanyola en el partit que 
l’equip de Monte Tomé va jugar contra Co-
rea del Nord. L’equip espanyol va guanyar 
per un contundent 5 a 0. La defensa de 
l’equip badaloní, Berta Pujadas, va ser titu-
lar a l’eix de la defensa de l’equip espanyol, 
mentre que la davantera, Maca Portales, va 
saltar al terreny de joc al minut 62 de partit. 
En el cas de Portales cal tenir en compte que 
en el darrer partit de lliga contra el RCD Es-
panyol va haver de ser substituida per una 
lesió que semblava important. Afortunada-
ment, la jugadora es va poder recuperar a 
temps per poder arribar a la convocatòria de 
l’equip espanyol. Les de Montse Tomé han 
jugat un segon partit aquest dimarts contra 
França

L’Atl Madrid, rival a vuitens
L’Atlético de Madrdi serà el rival del 
Levante Badalona a l’eliminatòria dels 

Maca Portales i Berta Pujadas 
debuten amb la selecció espanyola

vuitens de final de la Copa de la Reina. 
Aquesta ronda es disputarà, a partit únic, 
el darrer cap de setmana abans de Na-
dal (20-22 de desembre) a l’Estadi Mu-
nicipal. Les de Ferran Cabello arriben a 
aquesta ronda després d’haver superat a 

Osasuna, en partit disputat a Tajonar, per 
0 a 3. Levante Badalona i Atlético de Ma-
drid es veuran les cares dos cops en un 
mes. A finals del mes de gener les ma-
talesseres tornaran a visitar Badalona en 
partit de lliga.,

Torna la lliga
Després de l’aturada pels compromisos in-
ternacionals de la selecció espanyola aquest 
cap de setmana torna la competició a la Lliga 
F. El Levante Badalona visitarà aquest dis-
sabte, Lezama per enfrontar-se a l’Athlétic de 
Bilbao. L’equip basc és cionquè amb disset 
punts, un més que l’equip de Badalona. Les 
de Ferran Cabello viatjaran amb l’objectiu 
d’assolir un resultat que les permeti conti-
nuar a la zona alta de la classificació

El filial torna a golejar
Després d’haver patit la primera derrota de 
la temporada al camp del Vic Riuprimer a la 
passada jornada, el filial del Levante Bada-
lona va redreçar el seu rumb amb una clara 
victòria contra l’Igualada. Les badalonines 
van guanyar per un clar 4 a 0. Les de Ba-
dalona no van poder sentenciar fins a la se-
gona meitat, havent marxat al descans amb 
un mínim avantatge. El Levante Badalon és 
líder amb 36 punts.

FUTBOL COMARCAL

Golejada del Seagull a Mislata

L’onze del Seagull

El Seagull es va retrobar amb la vic-
tòria en la seva visita a la localitat 
valenciana de Mislata (1-4). Les gavi-
nes van fer una gran sortida amb uns 
primers quinze minuts d’ocasions que 
van significar el primer gol del partit, 
el qual va arribar al minut 6 obra de 
Rausi. Conforme va avançar el primer 
temps i amb la superioritat mostra-
da, les de Pol Fernández van patir un 
cert relaxament. D’aquesta manera va 
arribar el gol de l’empat amb el qual 
es va arribar al descans. Les jugadors 
del Seagull van tornar les coses al seu 
joc, dominant de cap a peus la segona 
part. Josse, Codi i Ona van establir el 
resultat definitiu, gaudint d’opcions per 
obtenir un resultat encara més ampli. 
Amb aquest triomf el Seagull trenca 
la dinàmica irregular de les darreres 
jornades. Després de tretze partits les 
gavines són cinquenes amb 23 punts. 
Diumenge rebran a l’Estadi la visita 
de La Nucia, una nova oportunitat per 
consolidar-se a la part alta de la clas-
sificació

Cara i creu a Segona Catalana
A la Segona Catalana el Lloreda continua 
sent l’equip revelació d’aquest campionat 
de lliga. Els de Carlos Cuevas van guanyar 
per un clar 4 a 0 a Les Franqueses. Ós-
car Ruiz va fer el primer gol al minut 33, 
resultat amb el qual es va arribar al des-
cans. Els badalonins van sortir dels ves-
tidors amb una empenta que va significar 
l’arribada del segon i el tercer gol del par-
tit, mitjançant Dani González i Alejandro 
Ribón. Ja a la recta final del matx, Víctor 
Sánchez feia el quart gol badaloní. Amb 
aquesta victòria, sumada a l’assolida l’an-
terior setmana a Vic, el Lloreda és segon 
amb 23 punts, a dos del líder Canyelles. 
La Unificació Llefià va pedre al camp del 
barcelonins (2-1). Els de Jordi Souto es 
van avançar amb un gol de Marco. L’empat 
local, al límit del descans, va pesar com 
una llosa als badalonins, provocant que, 
poc després de la represa arribés el segon 
gol dels locals. La Llefi suma dues derro-
tes consecutives, les quals li fan baixar al 
setè lloc de la classificació amb 15 punts. 
Aquest cap de setmana no hi ha jornada. 

Les gavines tornen a guanyar després d’una dinàmica irregular
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Segona derrota del femení B de la Penya
El sènior femení del Joventut va 
patir la segona derrota consecu-
tiva  Les verd-i-negres van caure 
contra el GEIEG Vedruna (52-64). 
Aquesta derrota arriba després 
d’haver perdut la imbatibilitat a 
Castelldefels. Després d’un pri-
mer quart dominat per les de Kim 
Gispert (22-14). les visitants van 
anar equilibrant les forces, arri-
bant al descans amb empat a 31. 
La segona part va ser de domini 
visitant, malgrat els 13 punts de 
Martina Fernández i els 10 d’Ai-
tana Garcia. Amb aquestes dues 
derrotes el femení B del Joventut 
perd pistonada respecte a les pri-
meres classificades. 
A Primera Catalana la Minguella 
va perdre a Casagemes contra el 
Sant Gregori (41-61). Un tercer 
quart demolidor va deixar sense 
opcions a les badalonines, des-
prés d’un parcial de 5 a 20 per 
a les gironines. Aquesta derrota 
deixa a les de David Calpe a la 
part baixa de la classificació, amb 
un balanç de dues victòries i vuit 
derrotes. Tampoc va poder assolir 

la victòria la UB Llefià. Les noies 
dirigides per Sergio Arias ,van 
caure a la pista del SESE (71-67). 
després d’una pròrroga, seguint 
les passes de l’equip masculí 
llefianenc. Les badalonines van 
dominar el partit durant la prime-
ra part, especialment gràcies a un 
gran primer quart. Les barceloni-
nes van remuntar després del des-
cans fins a portar el partit al temps 
extra, en el qual les locals van ser 
millors. Elena Cuadrado va ser la 
més destacada amb 13 punts. 
A Segona Catalana femenina el 
Sant Josep va caure a Artesa de 
Segre (49-47). Les de Ferran Mar-
tín semblaven tenir la victòria a 
l’abast (42-47 en un partit a pocs 
punts). Un parcial de 7 a 0 en els 
darrers quatre minuts de partit va 
donar el triomf a les lleidatanes. 
Gisela Moreno va ser la més des-
tacada de les parroguials amb 9 
punts. Després d’aquesta jornada 
el Sant Josep se situa amb un 
balanç de 3 victòries i 7 derrotes, 
en l’any del seu retorn a Segona 
Catalana.

La Minguella és líder a Copa Catalunya

Victòria important de la Minguella

Després de guanyar el derbi badaloní la 
passada setmana, el Circol es va quedar a 
les portes d’una gran remuntada contra un 
dels gallets de la categoria, el Lloret. Un 
parcial de 4 a 16 a l’inici del segon quart va 
donar els primers avantatges als gironins, 
el qual van mantenir fins a la finalitzacio del 
tercer quart. Els de Coro van reaccionar en 
el darrrer quart, ficant-se a un sol punt (78-
79) a poc més d’un minut per a la finalitza-
ció. L’encert en els tirs lliures dels visitants 
li va donar la victòria. Álvaro Puertas va ser 
el jugador del Coto més destacat, amb 16 
punts i una valoració de 26. Maristes Ade-
mar sembla haver entrat en una complexa 
dinàmica després del cop moral de la de-
rrota en el derbi. Els d’Iñaki Torralbo van 
caure a la pista del Tecla Sala (82-68) en un 
partit que es va decidir a la pròrroga des-
prés d’estar igualat fins al temps extra. Un 
triple local va forçar l’empat a la finalització 
dels quaranta minuts. Marc Canillas, amb 
23 punts, va ser el jugador més destacat del 
seu equip.
A Copa Catalunya la UB Llefià va caure a la 
sempre difícil pista de l’Artés (83-70). Els 

Derrotes badalonines a Súper Copa

de David Viñas van aguantar el tipus fins al 
descans (41-35). Els locals van marcar les 
diferències a partir del tercer quart, malgrat 
els 19 punts del que mai falla, Alex Eñeso.
Qui si va sumar la victòria va ser la Mingue-
lla . Els de Jaume Sala se stiuen líders, em-

patats amb San Nicolau i Artés, Van guan-
yar contra el Vic  (73-60). Quan semblava 
que els badalonins tenien encarrilat el partit 
(34-22 al descans) els osonencs van apre-
tar el marcador en el decurs del tercer quart. 
Dos triples seguits d’Adrián Carracedo  van 

certificar el triomf per als de Casagemes. El 
mateix Carracedo va ser el més destacat del 
seu equip amb 11 punts.
A Primera  Catalana el sènior b de la Min-
guella també va guanyar, en aquest cas con-
tra el Vedruna de Gràcia, (75-68). L’equip 
d’Albert Navarro va ser el dominador durant 
tot el matx. Manel González (15p) va ser 
el més destacat. Al mateix grup 4 el Bada-
lonès va caure a Blanes (72-55). Al descans 
el resultat ja era d’un clar 46 a 23. Gerard 
Esteban va ser el millor dels Dimonis amb 
13 punts. Al grup 3 el Circol B vencia per 
65 a 60  contra el Sant Gervas. Un triple 
de Marcel Climent va ser definitiu per a la 
victòria dels nois dirigits per Jordi Roger.
A Segona Catalana el Sant Andreu Natza-
ret va guanyar in extremis a Canet (62-63), 
gràcies a un tir lliure de Nil López. Maristes 
Ademar guanyava a Santa Susanna (60-76), 
amb 17 punts de Lluc Peña. L’AB Bufalà 
perdia en la seva visita a Vilafant. Els de Bu-
falà es van presentar a la cita amb sis baixes 
per lesió. Al grup 2 de la mateixa categoria, 
el Sant Josep guanyava clarament l’ASME 
(69-48). amb 15 punts d’Adrià Bellavista.
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El Dojo Urban suma disset medalles 
a Sant Feliu de Llobregat

El Club Korfbal Badalona ha sumat 
dues victòries en els dos partits de 
lliga disputats fins ara. Els badalonins 
van guanyar el primer partit de lliga 
contra el Vacarisses per un ajustat 15 
a 14. El segon triomf va ser a la pista 
del Roquetes per 13 a 15. L’objectiu de 
l’equip és classificar-se entre els qua-
tre primers per disputar el Campionat 
de Primera. Al marge d’aquesta com-
petició, el CK Badalona va ser finalista 
del Torneig Internacional d’Stadskana-
al, als Països Baixos.

El CK 
Badalona, 
invicte

Foto: Arxiu

Segona victòria del Sant Josep Francesc Rodríguez, 
campió de Catalunya 
10 Km marxa M45

L’atleta de la UGE Badalona, 
Francesc Rodríguez, s’ha pro-
clamat campió de Catalunya 
dels 10 Km marxa per a majors 
de 45 anys, en uns campionats 
celebrats a Mollet del Vallés. 
Rodríguez va assolir la seva 
millor marca personal amb 
un temps de 46’48”. Al marge 
d’aquest resultat els i les atle-
tes de la UGE van gaudir d’una 

El podi amb Francesc Rodríguez

Acció del partit a Can Cabanyes

Equip CK Badalona

L’equip de competició del Dojo Urban
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Els dies 22 i 23 de novembre es va dispu-
tar a Sant Feliu del Llobregat el SPANISH 
CHAMPIONSHIP KYOKUSHIN-KAN 2024 
una competició internacional de Karate al 
KO participació rècord de 856 competidors, 
80 dojos de karate i 11 països d’arreu del 
món. Aquest any fins i tot es va desplaçar la 
selecció japonesa.. L’equip de competició el 
formaven 19 competidors participants en la 
modalitat de Kumite (combat al KO) i Kata 
(formes) que van aconseguir 8 ors, 2 plates 
i 7 bronzes i el Dojo Urban va classificar en 
3a posició en el rànquing de clubs en nom-
bre de trofeus d’un total de 80, superant en 
nombre de trofeus a la selecció japonesa.
Alguns dels competidors del Dojo Urban 
ja han començat a preparar el campionat 
del món que se celebra a Tòquio (Japó) el 
pròxim mes de novembre.

Resultats dels karateques badalonins
Álvaro Rodríguez, campió en Kumite i en 

Kata; Ainhoa Rodríguez, campiona en 
Kumite i 3a en Kata; Aina Esteban, cam-
piona en Kumite i sots campiona en Kata; 
Octavi Gonzalez, campió en Kumite; Ro-
ger Izquierdo, campió en Kumite; Richar 
Sánchez, campió en Kumite; Javier Vi-

L’Hoquei Sant Josep va sumar la 
seva segona victòria a la lliga. Els 
badalonins es van imposar a Les 
Franqueses en un  emocionant 
duel entre dos equips situats a la 
part baixa de la classificació. El 
Sant Josep va ser qui va controlar 
el ritme de partit. La manca d’en-
cert de cara a porteria va provocar 
que s’arribés a la finalització dle 
primer temps amb empat a 2 , amb 
la circumstància de que els dos 
gols visitants van ser en pròpia 

porta dels jugadors del Sant Jo-
sep. A la segona part l’equip bada-
loní va mostrar un millor encenrt 
de cara a porteria. D’aquesta ma-
nera van poder encarrilar el triomf 
amb un parcial de 3 a 0. Xavi 
Pardo va tornar a ser el lìder del 
seu equip amb 4 gols, destacant 
també l’actuació del porter Joan 
Manel amb l’aturada de dues fal-
tes directes. Amb aquest triomf el 
Sant Josep deixa enrere el darrer 
lloc de la classificació. El rival de 

la propera jornada serà l’Sferic de 
Terrassa, un altre partit entre dos 
equips de la part baixa. L’equip de 
Badalona viatjarà amb l’objectiu 
d’assolir el seu primer resultat po-
siitiu fora de Can Cabanyes
Al marge dels resultats el club 
espera la confirmació de les obres 
a la pista de Can Cabanyes per 
homologar la pista, a més del seu 
cobriment. Les obres provocaran 
que el club hagi de marxar tempo-
ralment fora de Badalona.

Els badalonins guanyen a Les Franqueses 
a Can Cabanyes (6-4)

vancos, campió en Kumite; Andrés Teso, 
sots campió en Kumite; Iker Pérez ,3r en 
Kumite i 3r en Kata; Enzo Gómez, 3r en 
Kumite i 3r en Kata;
Abril Rios, 3a en Kumite Lucia Olivares, 
3a en Kumite; Iago Gazquez, 3r en Kumite

gran participació en aquests 
passat cap de setmana. Els ba-
dalonins van sumar tres podis 
al Cros de Tordera; una plata 
en categoria Sub 12, un bronze 
en categoria Sub 10, i el bronze 
d’Esther Pascual en categoria 
Màster. Les atletes badaloni-
nes van ser quartes a la Copa 
de Promoció de pista coberta 
celebrada a Sabadell.

Els badalonins són tercers al rànquing per equips
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 Àries (21/3 al 20/4)
Alguna cosa passarà que hauràs de fer un pas enrere i 
adonar-te del que estàs fent malament. No et precipitis. 
Fas noves amistats allà on estiguis practicant esport..

  Cranc (Del 22/6 al 21/7)
La Lluna Creixent inclina a un possible augment de 
les responsabilitats. Voldràs ajudar a una persona de 
la família que passa per un moment complicat o que 
està malalta.

   Balança (Del 24/9 al 23/10)
Venus i Plutó a Casa V inclinen a l’enamorament i 
és un trànsit que afavoreix la inspiració artística o li-
terària. Comences a fer una mica d’esport per guanyar 
en salut.

 Capricorn (Del 22/12 i el 20/1)
Tot i que l’economia t’ha llevat la son, sembla que 
n’agafes el control. En l’amor, pot aparèixer una per-
sona d’origen estranger o que viu lluny i que potser 
ja coneixes.

  Taure (Del 21/4 al 20/5)
Vols ascendir professionalment i se t’obren algunes 
portes, però et convindrà fer-ho de manera ètica i le-
gal. Diferències amb algú de la família i també alguna 
discussió.
.

 Lleó (Del 22/7 al 23/8)
Podries començar una relació amb una persona una mica 
més jove que tu. Possible discussió amb un amic per 
assumpte de diners. Mireu d’aclarir-ho per no trencar 
l’amistat.

  Escorpí (Del 24/10 al 22/11)
Has començat una nova etapa vital i amb ella poden aug-
mentar les responsabilitats familiars/domèstiques. També 
és possible un canvi de residència a una altra població.

  Aquari (Del 21/1 al 19/2)
La conjunció de Venus/Plutó pot fer-te viure una 
apassionant història amorosa o revifar la flama de 
la relació que ja tens. Bon moment per millorar la 
gestió de l’economia.

  Bessons (21/5 al 21/6)
Si havies deixat una feina o activitat perquè feies altres 
coses, ara pots tornar a dedicar-t’hi. Podries sentir-te 
una mica nostàlgic i trucar a les antigues amistats.

  Verge (Del 24/8 al 23/9)
T’interesses per algú amb qui t’agradaria tenir una re-
lació, però és possible que l’altra persona no cerqui el 
mateix que tu. Si tens parella, està especialment sen-
sible.

 Sagitari (Del 23/11 al 21/12)
Si has de fer gestions burocràtiques o t’has d’enfrontar a 
alguna mena de judici, t’anirà bé ser prudent i guardar-te 
informació per tu. No tothom que t’envolta és de fiar.

   Peixos (Del 20/2 al 20/3)
Augment de la sensibilitat i la intuïció que t’ajudarà en 
les teves interaccions del dia a dia. A la feina, potser 
hauràs de parar els peus a una persona molt autori-
tària.

Previsions astrològiques per Roser Bona

Sudoku
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